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YMESAČNÍK OBČANOV MESTA NOVÁ BAŇA A OKOLIANOVOBANSKÉ NOVIN

Vážení Novobančania, milé naše deti,
dovoľte zaželať Vám štastné a veselé Vianoce v mojom mene,  
ako aj v mene všetkých kolegýň a kolegov z Mestského úradu  
aj z ostatných organizácií patriacich pod mesto Nová Baňa. 
Nech Vám vianočné sviatky lásky a pokoja prinesú radosť  

do Vašich domovov, deťom pekné darčeky za ich poslušnosť  
a nech Vás pevné zdravie a štastie sprevádza  

po celý nový rok 2019.
                                              S úctou
Branislav Jaďuď, primátor mesta
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VÝSLEDKY  KOMUNÁLNYCH 
VOLIEB 2019

V roku 2010 po prvýkrát vyhral komunálne 
voľby a v roku 2014 sa mu to podarilo 

opäť. Aj keď sa tento rok rozhodol, že už do 
komunálnych volieb kandidovať nepôjde, má 
za sebou 8 úspešných rokov a je čas pozrieť 
sa späť. Končiacemu primátorovi mesta Mgr. 
Jánovi Havranovi sme položili niekoľko otázok, 
na ktoré s radosťou odpovedal.
Pán primátor máte za sebou  osem rokov 
vo funkcii primátora mesta Nová Baňa. Čo 
vidíte, keď sa spätne ohliadnete za rokmi 
strávenými v pozícii najdôležitejšej osoby 
mesta?
Funkciu primátora som vždy bral ako osobnú 
výzvu, možnosť ovplyvňovať chod mesta, dať 
mu smer je čosi výnimočné a neopakovateľné. 
Veľmi si vážim príležitosť zaradiť sa do radu 
richtárov, starostov a primátorov, ktorí tvorili 
históriu Novej Bane. Aj ja som sa stal jej súčasťou 
a to je pre mňa skutočná česť. Túto možnosť mi 
dvakrát sprostredkovali Novobančania tým, že 
mi vo voľbách vyslovili dôveru a ja dúfam, že 
som ich svojou prácou nesklamal.
Pred mesiacom prebehli na celom Slovensku 
voľby do orgánov samosprávy. Po 12 rokoch 
pôsobenia v samospráve ste sa rozhodli 
ďalej nekandidovať. Čo boli dôvody Vášho 
rozhodnutia?
Zásadné rozhodnutia sa nerodia ľahko a vždy 
to trvá chvíľu, kým človek príjme kľúčové 
rozhodnutie. Zastávam názor, že verejní 
funkcionári by svoju funkciu mali vykonávať 
maximálne dve volebné obdobia po sebe a to 
neplatí len pre prezidenta, ktorému to prikazuje 
priamo ústava, ale mali by sa tým riadiť 
všetci volení aj nevolení predstavitelia štátu a 
samosprávy. Takýto systém by nám zabezpečil, 
že nás budú viesť ľudia, ktorí budú do správy 
vecí verejných prinášať nové idei, novú 
motiváciu a nové ciele. Myslím, že je to spôsob, 
ktorí nás môže v tejto dynamickej dobe posúvať 
stále vpred. Priestor pre nového primátora je 

priestorom pre zmeny a opatrenia, na ktoré po 
rokoch fungovania nie je už reálna možnosť 
a často už ani chuť. Od nového primátora sa 
zmeny očakávajú, rovnako má aj priestor pre 
nové vzťahy so zastupiteľstvom, ktoré v závere 
môjho posledného volebného obdobia neboli 
celkom ideálne. Určite je umením odísť v 
správnu chvíľu, nie každý dokáže ten správny 
moment vycítiť. Môj moment už práve teraz 
nastal. 
Čo považujete za najväčšie úspechy Vášho 
pôsobenia na richtárskom stolci, ktoré 
rozhodnutia boli podľa Vás najdôležitejšie? 
Možno to niekto nebude chápať, ale na túto 
otázku určite nebudem reagovať úplným 
výpočtom vecí, ktoré sme vybudovali, opravili 
alebo obnovili v meste. Chcel by som upriamiť 
pozornosť na inú vec, ktorú považujem za 
najdôležitejšiu  v živote mesta. Mesto netvorí 
súpis majetku ani zhodnotené nehnuteľností, 
ale obyvatelia mesta, ktorí svojimi aktivitami 
dávajú mestu život a tvoria jeho ducha. Aktívna 
občianska spoločnosť je požehnaním pre každé 
mesto, pretože dokáže vytvoriť ďaleko viac 
ako ktorýkoľvek úrad. Vždy som sa ju snažil 
podporovať, pretože ju v drvivej väčšine tvoria 
dobrovoľníci, ktorí na úkor svojho času a rodiny 
riešia spoločné verejné záujmy v prospech nás 
všetkých. Za všetkých by som spomenul najmä 
banícky spolok, organizátorov benefičného 
koncertu, organizátorov kvapky krvi, 
dobrovoľných hasičov, funkcionárov športových 
klubov, vedúcich kultúrnych spoločenstiev, 
ale aj individuálne osobnosti, obyčajných ľudí 
žijúcich medzi nami. Pokiaľ sme im ako mesto 
pri ich snažení dokázali čo i len trochu pomôcť, 
tak som spokojný a viem, že to malo zmysel aj 
význam pre celé mesto.  
To sú všetko dôležité veci, avšak je aspoň 
jedna vec, na ktorú ste obzvlášť hrdý, ktorá 
sa podarila počas Vášho primátorovania?
Odpoveď je vcelku jednoduchá, určite je to 

Rozhľadňa Háj. K srdcu mi tak prirástla asi 
preto, že som bol od samého počiatku pri jej 
vzniku a aj preto, že sa rodila tak komplikovane 
a zdĺhavo. O to viac si myslím, že je  tento 
projekt pre naše mesto úspešný. 
Naopak, ktoré plány sa Vám nepodarilo 
zrealizovať, prípadne čo ste vo funkcii 
primátora nestihli uskutočniť?
V samospráve je to s prijímaním rozhodnutí a 
ich následným napĺňaním trochu komplikované, 
preto ide všetko pomalšie, poprípade je 
problém prijať vôbec nejaké rozhodnutie. 
Takým prípadom je projekt rekonštrukcie 
kúpaliska, keď sme spolu s poslancami neboli 
schopní dohodnúť sa na spôsobe obnovy (či 
ho obnoviť ako letné kúpalisko alebo kúpalisko 
s celoročnou prevádzkou). Výsledok je dobre 
známy. Kúpalisko chátra ďalej, povedal by som, 
že celoročne. Celé ma to mrzí o to viac, nakoľko 
sme tomu venovali množstvo úsilia a času. 
Verím, že nové vedenie mesta sa k projektu 
rekonštrukcie kúpaliska vráti a naše deti budú  
môcť obnovené kúpalisko už čoskoro využívať.
Čo by ste chceli na záver  odkázať 
novozvoleným poslancom a primátorovi?
Chcel by som im zaželať veľa správnych 
rozhodnutí v prospech občanov, konštruktívne 
pracovné prostredie a vzájomný rešpekt. Verím 
tomu, že novozvolený primátor a poslanci 
budú vo svojom poslaní úspešní, ja sám sa im 
budem snažiť pomôcť z mojej pozície poslanca 
banskobystrického samosprávneho kraja, ale 
rovnako však aj ako radový občan  Novej Bane. 
Na záver svojho funkčného obdobia by som sa 
chcel poďakovať všetkým za prejavenú dôveru 
a pomoc počas môjho pôsobenia ako primátora 
mesta Nová Baňa.

Ďakujeme končiacemu pánovi primátorovi 
za odpovede, za kus vykonanej práce pre naše 
mesto a prajeme mu v ďalšom pracovnom aj 
osobnom živote veľa úspechov.

Redakcia NN

Vážení novobančania, dovoľte mi aj touto cestou sa Vám poďakovať za dôveru, 
ktorú ste mi odovzdali prostredníctvom Vášho hlasu v komunálnych voľbách 10. 11. 2018. 
Je to pre mňa záväzok naplniť Vaše očakávania v nasledujúcom období prostredníctvom 
našej spoločnej práce na Mestskom úrade spolu so zvolenými poslancami,  
práce v jednotlivých komisiách, ako aj v ostatných organizáciách. 
Sme tu pre všetkých obyvateľov Novej Bane, ktorí volili alebo sa volieb nezúčastnili. 
Pozývam Vás ku spolupráci a využitiu potenciálu pre naše mesto, ktorý spolu máme.  
Prajem Vám všetko dobré. 
                                                                S úctou

Branislav Jaďuď, primátor mesta

ROZHOVOR 
s končiacim primátorom mesta Mgr. Jánom Havranom
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PREHĽAD POSKYTNUTÝCH FINANČNÝCH DOTÁCIÍ Z ROZPOČTU MESTA NA ŠPORT a KULTÚRU v roku 2018
ŠPORT

Príjemca dotácie Výška dotácie Účel

Slovenská rada rodičovských 
združení – Rodičovské 
združenie pri Materskej škole

250 EUR Na úhradu nákladov na prepravu detí autobusom z MŠ Nábrežná do strediska Banský dvor a občerstvenie (nealko 
a sladkosti) na podujatie Olympiáda detí MŠ.

Stolnotenisový klub Nová Baňa 3.600 EUR
Na financovanie výdavkov spojených s výchovou talentovanej mládeže: úhrada štartovného a cestovného na 
dlhodobé súťaže (jednotlivci a družstvá), Majstrovstvá SR a Slovenský pohár, úhrada energií, vody, trénera mládeže 
a nákup športového materiálu.

Združenie športových rybárov 
Nová Baňa 500 EUR Na úhradu nákladov spojených s úhradou štartovného, nákupom nástrah a návnad.

OZ Priatelia deťom
pri Ústave sociálnej starostlivosti 700 EUR

Na úhradu nákladov na zabezpečenie medailí, vecných cien, diplomov, športového oblečenia a športového náradia, 
loptičiek na bocciu, občerstvenie (sladkosti a nealko) na aktivity - Špeciálna hrabinská olympiáda, BOCCIA, príprava 
na lyžovanie vozičkárov v Jasenskej doline.

Občianske združenie pri CVČ – 
Centráčik 1.350 EUR

Na úhradu nákladov na podujatia: Malý záchranár – sladké odmeny, pitný režim, medaily, ceny, diplomy, tričká pre 
deti a organizačný tím, Novobanský viacboj rodín – sladké odmeny, pitný režim, vecné ceny, Spoznávame krásy 
Slovenska – autobusová preprava.

Tanečno-športový klub TIFFANY 
Nová Baňa 4.900 EUR

Na úhradu nákladov  na licenčné a členské poplatky, sústredenie, látky, materiál na zdobenie kostýmov, odmeny 
trénerom mládeže, prenájmy športovísk, prehrávač, reproduktory, medaily, diplomy, tanečné oblečenie a topánky, 
zákazkové šitie.

Mestský futbalový klub, o.z. 
Nová Baňa 20.000 EUR

Na zabezpečenie mládežníckeho futbalu, konkrétne na prepravu, činnosť licenčných trénerov mládežníckych 
družstiev, športový materiál a výstroj, prenájmy športovísk, úhradu ISSF faktúr a úhradu nákladov na novú registráciu 
hráčov.

Telovýchovná jednota Slovan 
Nová Baňa 1.000 EUR Na čiastočnú úhradu nákladov spojených s účasťou v súťažiach  (cestovné, členské, vstupný poplatok), nákup 

športového vybavenia.

Hokejový klub Nová Baňa 1.000 EUR Na úhradu nákladov spojených s dopravou autobusom a prenájmom ľadovej plochy na zimnom štadióne v Leviciach 
pre deti MŠ a ZŠ.

MIŠImoto – Miroslav Šipikal 1.300 EUR
Na náklady spojené s účasťou motocyklového jazdca Adama Šipikala v seriáli  Medzinárodných majstrovstiev SR 
Enduro a Countrycross,  Pitbike Moravia Cup v ČR, Majstrovstvá Maďarska Pitbike a v seriáli Offroad maratónov v 
SR a ČR, konkrétne na štartovné, náhradné diely, PHM do motocykla a výstroj.

Športový klub POOLO, o.z. 950 EUR

Na úhradu nákladov nasledovne: Basketbal a volejbal - nákup športového vybavenia, úhrada prenájmu telocvične 
za študentov do 18 r., Predvianočný turnaj v basketbale - nákup cien a občerstvenia (nealko a sladkosti), úhrada 
prenájmu telocvične počas turnaja, Vianočný turnaj vo volejbale - nákup cien a občerstvenia (nealko a sladkosti) a 
úhradu telocvične počas turnaja, Mestská tenisová liga- nákup trofejí, občerstvenie (nealko a sladkosti) na záverečný 
turnaj a grafické spracovanie diplomov, nákup športového materiálu (lopty), Tenisový turnaj o pohár primátora - 
občerstvenie (nealko a sladkosti).

SKI TEAM Nová Baňa 2.850 EUR
Na  náklady spojené so zabezpečením tréningových jednotiek, s lyžiarskymi pretekmi a organizovaním pretekov 
Oblastná lyžiarska liga – prepravné autobusom, štartovné, skipasy, prenájom športovísk, vecné ceny, medaile, 
občerstvenie (nealko a sladkosti), doplnenie výstroje a tréningových pomôcok.

RZ pri Gymnáziu Františka 
Švantnera Nová Baňa 150 EUR Na úhradu nákladov spojených s účasťou žiakov Gymnázia Fr. Švantnera  na športových súťažiach (cestovné) a 

organizáciou športových súťaží (vecné ceny, propagačný materiál).

DHZ – občianske združenie 500 EUR Na úhradu nákladov spojených so zabezpečením výstroje pre mladé družstvo Plameň.

ŠK KARATE Nová Baňa 8.000 EUR Na úhradu nákladov na materiálno-technické zabezpečenie činnosti klubu, štartovné, cestovné, ubytovanie, 
sústredenia, športové oblečenie s označením mesta, odmeny a náhrady trénerov mládeže.

Tenisový klub –  
TAJCH Nová Baňa 1.500 EUR

Na úhradu nákladov spojených s organizáciou tenisových turnajov, tenisovej olympiády pre deti - družstvo detí do 10 r. 
a družstvo ml. žiakov (nealko a sladkosti, vecné ceny, medaily, technické  zabezpečenie, cestovné), na zabezpečenie 
tenisových pomôcok, úhradu registračných a členských poplatkov, úhradu školenia trénerov 1. kvalifikačného stupňa 
a prenájom telocvične/ tenisovej haly počas zimy.

Lucia Ivínová - JŠ BERI, s.r.o. 250 EUR Na zabezpečenie cien, prenájmu materiálu a úhradu rozhodcov na organizovaných podujatiach (májové, júnové a 
septembrové preteky, sústredenie a skúšky základného výcviku JŠ BERI).

TJCX s.r.o. 750 EUR Na úhradu nákladov na vecné ceny pre pretekárov, materiál na označenie tratí, zabezpečenie zdravotnej starostlivosti 
pre pretekárov, propagačné materiály podujatí: MTB XCO - Slovenský pohár XCO, Európsky pohár XCO.

SPOLU ZA ŠPORT:       49.550  EUR

KULTÚRA
Príjemca dotácie Výška dotácie Účel

Rodičovské združenie pri 
Základnej umeleckej škole 450 EUR Na úhradu nákladov na zabezpečenie diplomov a vecných cien na podujatia:  Klavírna súťažná prehliadka, 

Akordeónová súťažná prehliadka a Prehliadka ľudového spevu a hudby.

OZ Novobanský banícky 
spolok 1.250 EUR

Na úhradu nákladov na prepravné členov spolku na stretnutia baníckych spolkov, zhotovenie propagačných 
materiálov a prenosnej vlajky spolku, cestovné pre lektora na odborné konzultácie ohľadne tvorby Náučného 
banského chodníka.

OZ Tajch 1.650 EUR Na úhradu nákladov na ozvučenie a hudobné kapely na podujatia: 2. ročník Folklórny festival a 7. ročník  
rockových koncertov Rocková noc.

Háj, občianske združenie 2.000 EUR Na úhradu nákladov na umelecké dielo /tanečná príprava, choreografia + hudobná úprava.

OZ rady rodičov Združenej 
strednej školy 200 EUR Na úhradu nákladov spojených s výrobou plagátov, propagačných materiálov, prezentov, výzdobou prezentačného 

stánku a cestovného na podujatie „26.ročník Mladý tvorca Nitra“ v dňoch 25.-27.4.2018.

Spoločenstvo rodičov pri 
Základnej škole sv. Alžbety                        300 EUR Na úhradu nákladov na nákup propagačného materiálu, občerstvenia účastníkov (sladkosti a nealko) a cien pre 

víťazov v jednotlivých kategóriách v speváckej súťaži „Celodiecézne kolo v speve kresťanskej a ľudovej piesne“.

Materské centrum 
Gašparko 1.650 EUR

Na úhradu nákladov na zabezpečenie divadelných a kultúrnych predstavení počas roka 2018, nákup hračiek, 
didaktického a výtvarného materiálu, nákup vzdelávacích pomôcok pre deti, nákup občerstvenia (nealko a 
sladkosti).

Cantus Monte Regis, o.z. 6.900 EUR
Na úhradu nákladov spojených s účasťou speváckeho zboru na 4. Medzinárodnom festivale zborov a orchestrov 
v Budapešti, konkrétne na prepravu a ubytovanie, ďalej na úhradu prepravných nákladov spojených s účasťou 
zboru na festivaloch, súťažiach, benefičných koncertoch a pod. v rámci Slovenska.

SPOLU ZA KULTÚRU:         14.400  EUR Dagmar Lachká, MsÚ, odd. kultúry a informácií
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Mesto Nová Baňa 
každý rok hľadá a 

využíva možnosti a príležitosti 
na získanie finančných 
prostriedkov z externých 
zdrojov. Aj v priebehu roka 
2018, do dnešného dňa, mesto 
Nová Baňa podalo 12 projektov. 

Grantové finančné 
prostriedky pre mesto

O finančné prostriedky 
sme sa uchádzali z Fondu na 
podporu umenia. Na úrodnú 
pôdu po havarijnej situácii v 
knižnici padol tento schválený 
projekt formou zakúpenia 525 
kusov knižných publikácii, z 
čoho dotácia bola 3 500 eur a 
spolufinancovanie mesta 500 
eur.

O finančné prostriedky sa 
mesto uchádzalo aj vo výzve 
Úradu vlády SR na podporu 
rozvoja športu s projektom: 
Detské ihrisko materská škola 
ET Štúrova, Nová Baňa, kde 
bolo úspešné a získalo podporu 
vo výške 9 000 eur. Projekt 
bude dofinancovaný zo zdrojov 
mesta. Realizácia sa uskutoční 
na jar 2019. 

Taktiež sme sa zapojili do 
výzvy Nadácie SPP s projektom: 
Letná rozprávková čitáreň v MŠ 
Nová Baňa. Projekt bol úspešný 
a podporený dotáciou 1 000 
eur a spolufinancovanie mesta 
bolo 1 660 eur. Projekt prispel k 
súčasnému zveľadeniu areálu 
materskej školy – ET Kolibská, 
kde sa v budúcnosti plánujú 
obnoviť zvyšné časti domčeka 
s prekrytím terasy.  

S finančnou podporou 
Ministerstva vnútra SR vo 
výške maximálnej získanej 
dotácie 30 000 eur a so 
spolufinancovaním mesta 
sa uskutoční Modernizácia 

objektu hasičskej zbrojnice 
pre Dobrovoľný hasičský zbor 
mesta Nová Baňa. 

Na Banskobystrický sa-
mosprávny kraj sme podali 
žiadosť o dotáciu na Týždeň 
športu pre všetkých. Projekt bol 
podporený sumou 800 eur s 
10% spolufinancovaním mesta. 

Celkovo 5 žiadostiam nebolo 
vyhovené o dotáciu, napríklad 
na spoluprácu s partnerským 
mestom Nin, vybudovanie 
náučného chodníka, kul-
túrno-športové podujatie, 
ochranu knižničného fondu 
či modernizáciu knižnično-
informačných služieb. Mesto 
však uskutočnilo 2 akcie za 
vlastné finančné prostriedky, 
a to: výmenné kultúrno-
medzinárodné prezentácie 
kultúrnych telies Voce Eufonica 
a KUD Branimir v partnerských 
mestách počas leta a jesene,  
ako aj vybudovanie Banského 
náučného chodníka – 1. etapa 
s baníckou tematikou, ktorého 
otvorenie sa plánuje na jar 
2019.  

O 1 žiadosti bude rozhodnuté 
do konca roka a o podpore 
zostávajúcich 2 projektov bude 
rozhodnuté až budúci rok. 

V predchádzajúcom roku boli 
získané finančné prostriedky 
na realizáciu Zavlažovacieho 
systému pre tréningové ihrisko 
MFK Nová Baňa. Samotná 

realizácia akcie v celkovej sume 
13 500 eur sa uskutočnila na 
jar 2018 a prispela k podpore 
futbalovej infraštruktúry, ktorú 
využívajú pre svoju tréningovú 
prípravu a zápasovú prax 
mládežníckej družstvá. 

3xNFP pre mesto  
v roku 2018

O nenávratný finančný 
príspevok sa mesto uchádzalo 
s projektom „Obstaranie 
záhradných kompostérov 
v meste Nová Baňa“, kde 
bolo úspešné. Po realizácii 
verejného obstarávania 
nenávratný finančný príspevok 
je vo výške 81 777,90 eur, čo 
predstavuje 95% z celkových 
oprávnených výdavkov na 
realizáciu aktivít projektu. 
Projektom sa zakúpilo 905 ks 
kompostérov, ktoré dostanú 
obyvatelia mesta žijúci v 
rodinných domoch aj s 
návodom na kompostovanie na 
jar 2019.

Druhý nenávratný finančný 
príspevok z eurofondov, 
ktorý mesto získalo, bol na 
projekt „Vybavenie učební v 
Základnej škole Jána Zemana 
Nová Baňa“. Ide o materiálno-
technické vybavenie učební, 
t.j. učebňa slovenského 
jazyka, prírodovedné učebne 
– fyzika, chémia, biológia 
a polytechnická učebňa, 
počas rokov 2019-2020. 

Nenávratný finančný príspevok 
bol schválený v maximálnej 
žiadanej výške 109 021,37 
eur a spolufinancovanie mesta 
predstavuje sumu 5 737,97 
eur. Výška príspevku bude 
upravená na základe výsledku 
verejného obstarávania. 

Zároveň mesto spracovalo 
a podalo žiadosť o nenávratný 
finančný príspevok za 
rozpočtovú organizáciu mesta. 
Ministerstvo školstva, vedy, 
výskumu a športu SR podporilo 
žiadosť Základnej školy Jána 
Zemana Nová Baňa na projekt 
„Novovytvorené pracovné 
miesta v ZŠ Jána Zemana 
Nová Baňa“. Projektom sa 
vytvorili 4 nové pracovné 
miesta na asistenta učiteľa, 
nové miesto na školského 
psychológa a aj špeciálneho 
pedagóga. Projekt je na dobu 
3 rokov so začiatkom od 
septembra 2018 a s celkovým 
financovaním oprávnených 
výdavkov projektu v sume 198 
630 eur, t.j. 95% NFP a 5% 
spolufinancovanie.  

Bližšie informácie k projektom 
nájdete na webovej stránke 
mesta: ROZVOJ MESTA/
PROJEKTY. 

PhDr. Lenka Šubová
projektová manažérka

foto: archív MsÚ

BILANCIA 
PROJEKTOVÝCH 
AKTIVÍT
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Mestu Nová Baňa 
sa podarilo získať 

maximálnu dotáciu zo štátneho 
rozpočtu pre rok 2018 v sume 
30 000 eur, ktorá sa dala 
získať vo výzve Ministerstva 
vnútra SR. Výška povinného 
spolufinancovania predstavuje 
najmenej 5% z celkových 
oprávnených výdavkov. 
Avšak predpokladané celkové 
spolufinancovanie z vlastných 
zdrojov pred verejným 
obstarávaním predstavuje 
sumu 27 330 eur.

V rámci projektu výdavky 
zahŕňajú úpravu a odvodnenie 
dvorovej plochy a vstupov 
do budov, vybudovanie novej 
prípojky vody z dôvodu 
havarijného stavu pôvodnej 

prípojky a pripojenie garáže 
na ústredné kúrenie, výstavbu 
prístreška pre hasičskú 
techniku a zautomatizovanie 
vstupnej brány pre bezpečný 
a rýchly výjazd hasičskej 
techniky k hláseným prípadom. 

Dotáciu môžeme využiť 
podľa zmluvy do 31.12.2022. 
Do výzvy sme sa zapojili a 
chceli využiť možnú dotáciu, 
pretože súčasný stav 
hasičskej zbrojnice potreboval 
zmodernizovať objekt o dané 
aktivity, aby sa tak zlepšili 
podmienky dobrovoľného 
hasičského zboru mesta pre 
obyvateľov v oblasti záchrany 
života, zdravia a životného 
prostredia na úseku ochrany 
pred požiarmi.  

Získaná dotácia na modernizáciu  
hasičskej zbrojnice

„Tento projekt je spolufinancovaný zo štátneho rozpočtu 
Slovenskej republiky z kapitoly Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky.“

PhDr. Lenka Šubová, projektová manažérka

Materiálno - technické 
vybavenie učební bude  

z eurofondov

Mesto Nová Baňa sa uchádzalo o nenávratný finančný 
príspevok (NFP) v dvojkolovom procese. Podanie 

projektového zámeru a následne obdržanie pozitívnej hodnotiacej 
správy k projektu mestu umožnilo zaslanie žiadosti o NFP cez 
operačný program IROP na projekt: Vybavenie učební v Základnej 
škole Jána Zemana Nová Baňa. Ministerstvo pôdohospodárstva 
a rozvoja vidieka SR schválilo prijímateľovi podaný projekt v 
maximálnej žiadanej výške 109 021,37 eur a spolufinancovanie 
mesta predstavuje sumu 5 737,97 eur. Výška príspevku bude 
upravená na základe výsledku verejného obstarávania. 

Predmetom projektu je materiálno-technické vybavenie učební, 
t.j. učebňa slovenského jazyka, prírodovedné učebne – fyzika, 
chémia, biológia a polytechnická učebňa s termínom realizácie 
projektu: 2019-2020. Cieľom projektu je rozvoj primárneho a 
nižšieho sekundárneho vzdelávania, čím sa vytvoria podmienky 
pre kvalitné vzdelávanie, a tým sa zlepší kvalita života 
obyvateľstva. 

PhDr. Lenka Šubová, projektová manažérka

ilustračné foto

Novobančania zachraňujú 
životy už 10 rokov

Základná umelecká škola 
v Novej Bani dňa 26. 

novembra 2018 opäť otvorila 
svoje brány ušľachtilým 
ľudom, ktorí chceli podarovať 
najvzácnejšiu tekutinu na svete, 
svoju krv. Zúčastnilo sa 74 
darcov, krv mohlo darovať  65 z 
toho 7 prvodarcov. Táto kvapka 
krvi však nebola výnimočná len 
darcovstvom, ale oslavovala 
svoje 10. výročie v meste Nová 
Baňa a práve Mikulášskou 
kvapkou krvi to v roku 2008 
začalo. Je výborné, že darcov 
krvi je rok čo rok viac, pretože 
krv sa nedá ničím iným nahradiť 
a darcovia dokážu tak nezištne 
zachrániť druhým ľuďom život. 

Viacpočetní darcovia krvi 
sa stretli 29. novembra 2018 
v obradnej sieni mesta Nová 
Baňa, kde si prevzali ocenenia 
Prof. MUDr. Jána Jánského. 
Bronzovú plaketu si prevzalo 
13 darcov, striebornú plaketu 6 
darcov, zlatú plaketu 1 darca, 
diamantovú tiež 1 darca a 
bola odovzdaná dokonca 
aj najvyššia, Kňazovického 
medaila, ktorú si prevzal  darca 
z Tekovskej Breznice. 

Všetkým odhodlaným darcom 
prajeme pevné zdravie do 
ďalších rokov. Ďakujeme! 

Mgr. Andrea Šipikalová  
foto: Eva Čaklošová
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Vďaka za štyri roky práce
Komisia kultúry, vzde-

lávania, mládeže a 
športu zriadená pri mestskom 
zastupiteľstve v Novej Bani v 
rokoch 2014-2018 ukončila v 
novembri svoju činnosť.

Komisia mala veľmi široký 
záber činnosti. Nebola 
len poradným, kontrolným 
a iniciatívnym orgánom 
mestského zastupiteľstva. 
Pracovala aj nad rámec 
zákonom stanovenej 
náplne, pričom jej členovia 
dobrovoľnícky zastrešili 
viacero podujatí mesta.
Plné ruky práce

V decembri 2014 ma mestské 
zastupiteľstvo zvolilo za 
predsedníčku komisie kultúry, 
vzdelávania, mládeže a športu. 
Komisia sa prvýkrát stretla na 
Oddelení kultúry a informácií 
Mestského úradu (MsÚ) 28. 
januára 2015. Odvtedy sme 
v zasadnutiach pokračovali, 
s výnimkou letných prázdnin, 
každý mesiac.

Komisia nadviazala na 
činnosť svojej predchodkyne 
- pokračovala v organizácii 

benefičného koncertu, 
ľahkoatletického mítingu a 
Tajchovej osmičky. Ďalej 
pripravovala návrh na deľbu 
dotácií na telovýchovu, šport, 
kultúrne aktivity, výchovu a 
vzdelávanie. Založili sme 
však aj niekoľko nových 
podujatí: deň bez áut, zónu 
bez peňazí, videoprojekcie 
v kine Vatra, letné kiná na 
amfíku na Tajchu alebo 
čistenie náučného chodníka 
Zvonička. Členovia komisie sa 
postarali aj o vonkajšiu časť 
vianočných trhov v Centre 
voľného času. Prácu komisie 
hodnotím ako úspešnú - popri 
dobrovoľníckych aktivitách a 
deľbe dotácií sme iniciatívne 
upozorňovali na veci, ktoré 
treba riešiť. Teším sa aj z 
drobností, ktoré sme dosiahli.
Čo sa podarilo

Navrhli sme doplnenie prvkov 
do komunitného parku pri 
kostole sv. Alžbety, vysadenie 
kvetín do záhonov pod svätou 
Trojicou alebo financovanie 
obnovy vstupu do štôlne 
Kreuz. Z tých väčších projektov 

to boli úpravy radničnej siene v 
Pohronskom múzeu, zbúranie 
zdevastovanej budovy pri 
Centre voľného času alebo 
výmena strechy na kultúrnom 
dome na Bukovine. Zaoberali 
sme sa aj možnosťou 
rekonštrukcie ,,bananárne” 
- budovy s historickou 
hodnotou pod kinom Vatra. 
Viackrát sme zvažovali, ako 
poskytnúť plavecko-relaxačné 
možnosti obyvateľom a 
návštevníkom Novej Bane. 
Rekonštrukcia areálu bývalého 
kúpaliska zostala však zatiaľ 
nedoriešená. Vo februári 2017 
sme odporučili mestu zapojiť 
sa do výzvy Slovenského 
futbalového zväzu na zlepšenie 
futbalovej infraštruktúry 
a výzvy Slovenského 
zväzu ľadového hokeja na 
vybudovanie multifunkčnej 
haly. Mesto dostalo peniaze na 
vybudovanie zavlažovacieho 
systému horného futbalového 
ihriska. Ďalej spomeniem 
projekty, ktoré sme navrhli, 
no zatiaľ sa nerealizovali. 
Napríklad výstavbu novej 
fontány alebo vybudovanie 
oddychovej zóny Zvonička, 
vrátane rekonštrukcie budovy, 

revitalizáciu radničného 
parku a uličky Štangelír. Tieto 
projekty tak zostali v rukách 
nových poslancov a primátora.
Poďakovanie

Týmto by som chcela 
poďakovať členom komisie 
kultúry, vzdelávania, mládeže a 
športu: Ing. Tomášovi Palajovi, 
Mgr. Renáte Jányovej, Mgr. 
Jurajovi Kološtovi, Mgr. Natálii 
Kopernickej. Ing. Lívii Polcovej, 
PaedDr. Tatiane Polcovej 
a Kataríne Štrbovej. Práve 
kvôli ochotnému a aktívnemu 
prístupu týchto ľudí mi bolo 
potešením riadiť činnosť 
komisie. Vďaka za hodiny 
strávené na zasadnutiach a 
ďalšie hodiny dobrovoľníckej 
práce v teréne. Ďakujem aj 
našim zapisovateľkám – Evke 
Mikuškovej a Dagmar Lachkej, 
ktoré boli našou spojkou v 
spolupráci s Mestským úradom. 
Teším sa aj z poslednej veci, 
ktorá sa nám po viacerých 
rokoch snaženia podarila, 
a to presunúť vianočné trhy 
do radničného parku. Novej 
komisii želám veľa dobrých 
nápadov a chuti do práce!

Ing. Viktória Valachovičová, PhD.

Vypredané kino Vatra

Až z ďalekej Bratislavy k nám 26. novembra 2018 zavítali 
populárni herci Martin Mňahončák, Zuzana Porubjaková 

a skvelá Marta Sládečková. Odohrali divadelné predstavenie 
z réžie Martina Mňahončáka „A čo ja, láska?“ podľa pôvodnej 
rozhlasovej hry od autorky Tatiany Kusej, ktorá bola v roku 1986 
zinscenovaná pod názvom „A čo ja, miláčik?”. Perfektné herecké 
výkony a dokonalé striedanie s premietaním pôvodnej inscenácie 
bez problémov rozosmiali vypredané kino Vatra. Myšlienkou 
predstavenia bol dôraz na dodržiavanie harmónie a rovnováhy 
medzi mužom a ženou v manželstve. Myslím, že obe pohlavia 
si našli v predstavení to svoje. Tešíme sa z veľkého záujmu o 
predstavenie a z pozitívnych ohlasov. V novom roku nás čaká 
opäť množstvo pekných kultúrnych podujatí. Veríme, že na nich 
nebudete chýbať. 

Mgr. Andrea Šipikalová
foto: Helena Trajteľová

Členovia DCS LIPA ďakujú bývalému primátorovi
Mgr. Jánovi Havranovi

 za dobrú spoluprácu pri zabezpečovaní  
plynulého chodu DCS LIPA.  

Vážime si jeho záujem o dianie v našom centre seniorov a ochotu 
vychádzať v ústrety našim potrebám a požiadavkám. Na novom 

poste jeho súčasnej pracovnej činnosti mu úprimne prajeme veľa 
zdaru a úspechov. 

Za DCS LIPA Gašparíková,  ved.



V rámci prezentácie športu 
Mesto Nová Baňa 

vyhlasuje najúspešnejších špor-
tovcov, trénerov a zaslúžilých 
funkcionárov mesta Nová Baňa. 
Oceňuje ich vynikajúce výsledky 
a reprezentáciu mesta za rok 
2018. Výsledky budú vyhlásené vo 
februári 2019. 

Na základe výsledkov podaných 
návrhov budú vyhlásení  tí 
najúspešnejší, bez určenia poradia, 
v nasledovných kategóriách:
Kategórie na ocenenie:
1. Jednotlivci juniori – mládež do 
19 rokov (3 ocenenia)
2. Jednotlivci seniori -  od 19 rokov 
(3 ocenenia)
3. Kolektívy  - mládež a dospelí  
(1 ocenenie mládež, 1 ocenenie 
dospelí)
4. Zaslúžilí funkcionári, tréneri a 
športovci (1 ocenený od 60 rokov, 
neboli doposiaľ ocenení)
5. Tréner roka (1 ocenený)

Navrhnutí jednotlivci museli byť 
v roku 2018 registrovanými členmi 
klubu, ktorý má sídlo na území 
mesta Nová Baňa alebo s trvalým 
pobytom v meste Nová Baňa.  

Kolektív môže byť hodnotený za 
podmienky, že má sídlo na území 
mesta Nová Baňa a reprezentuje 
mesto Nová Baňa.

Za športový kolektív sa považuje 
v kolektívnych športoch celé 
družstvo, v individuálnych športoch 
štafeta.
Kritériá pre nomináciu: 
Jednotlivci:
- umiestnenie do 3. miesta 
v obvodných, regionálnych, 
krajských a republikových 
súťažiach,
- účasť v reprezentačných výberoch 
Slovenska v medzinárodných a 
medzištátnych súťažiach,
- účasť na OH, majstrovstvách 
sveta, Európy a iných svetových a 
európskych podujatiach.
Športový klub kolektívneho športu 
môže navrhnúť iba po jednom 
športovcovi družstva.
Kolektívy  - mládež a dospelí:
- umiestnenie do 3. miesta 
v obvodných, regionálnych, 
krajských a republikových 
súťažiach,
- účasť a umiestnenie vo svetových 
alebo európskych súťažiach.

Zaslúžilí funkcionári, tréneri a 
športovci:
- bývalí vynikajúci športovci, 
dlhoroční pracovníci a funkcionári 
v oblasti športu v rámci mesta 
Nová Baňa,
- tréneri - dosiahnuté športové 
výsledky s jednotlivcami, 
kolektívom alebo klubom so sídlom 
na území mesta Nová Baňa.
Tréner roka:
- dosiahnuté športové výsledky s 
jednotlivcami, kolektívom alebo 
klubom v danom roku, ktorý má 
sídlo na území mesta Nová Baňa.
Návrh na ocenenie musí 
obsahovať:
• základné údaje o navrhovanom: 
meno a priezvisko, trvalý pobyt 
(mesto), športový klub, názov 
podujatia (Majstrovstvá SR, 
Európy a pod.), krajina, dátum,
• druh športu, disciplína, kategória,
• dosiahnutý výsledok – 
umiestnenie na podujatí s 
priloženou kópiou dokladu o 
dosiahnutom výsledku (výsledková 
listina, diplom), 
• úroveň dosiahnutých výsledkov 
v súťaži (obvodná, regionálna, 

Výzva na podanie návrhov
na Vyhlásenie najúspešnejších športovcov, trénerov a zaslúžilých funkcionárov 

mesta Nová Baňa za rok 2018
krajská...),
• fotografia v elektronickej podobe 
(zo športového zápolenia alebo na 
stupni víťazov).
Nominácie podávajú: 
• športové kluby mesta Nová Baňa,
• občania mesta Nová Baňa 
(návrh musí byť potvrdený 
športovým klubom, že športovec 
je členom športového klubu so 
sídlom na území mesta Nová 
Baňa,  v prípade, že nie je členom 
športového klubu pôsobiaceho 
na území mesta, musí mať trvalý 
pobyt v meste Nová Baňa.)

Nominácia musí byť podaná 
na štandardizovanom formulári 
zverejnenom na web stránke 
www.novabana.sk do 11.januára 
2019 na adresu: Mestský úrad 
Nová Baňa, oddelenie kultúry a 
informácií,  Námestie slobody 
č. 1, 968 01  Nová Baňa alebo 
elektronicky na e-mail: kultura@
novabana.sk

Anonymy a odkazy na webové 
stránky nebudú akceptované.

Oddelenie kultúry a informácií 
MsÚ
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Od septembra je účinná novela 
zákona č 39/2007 Z. z. o veterinárnej 

starostlivosti, ktorá uložila obciam a 
mestám oboznámiť svojich občanov 
spôsobom v obci obvyklým s povinnosťou 
uloženou občanom zabezpečiť trvalé 
označenie svojho psa. Konkrétne sa v 
§ 19 ods. 9  uvádza: „Vlastník psa je 
povinný zabezpečiť trvalé označenie 
psa chovaného na území Slovenskej 
republiky transpondérom, ktorý spĺňa 
technické požiadavky podľa osobitného 
predpisu,  pred prvou zmenou vlastníka 
psa, najneskôr však do 12 týždňov veku 
a uviesť identifikačné údaje psa a údaje 
o vlastníkovi psa v centrálnom registri 
spoločenských zvierat.“ 

Pre úplnosť treba uviesť, že centrálny 
register spoločenských zvierat má 
prevádzkovať Komora veterinárnych 
lekárov Slovenskej republiky, a teda údaje 
do neho bude vkladať veterinárny lekár. 
Zákon stanovuje aj poplatok za označenie 
psa, ktorý by nemal presiahnuť 10 eur, ten 

Ako je to s čipovaním psov?
u psov narodených do 31. októbra 2019, 
vlastníkom ktorých je osoba v hmotnej 
núdzi alebo poberateľ minimálneho 
dôchodku, uhradí štát. 

V prechodných ustanoveniach § 54g sa 
uvádza, že vlastník psa narodeného do 
31. augusta 2018 je povinný zabezpečiť 
označenie psa najneskôr do 31. októbra 
2019. To sa nevzťahuje na psa narodeného 
do 31. augusta 2018, ktorý sa uvádza na 
trh, prevádza do vlastníctva alebo držby 
inej osoby, umiestňuje sa do karanténnej 
stanice alebo útulku pre zvieratá. 

Novela tohto zákona ukladá orgánom 
veterinárnej správy za neplnenie povinností  
trvale označovať psa transpondérom uložiť 
fyzickej osobe pokutu 50 eur. Zároveň 
ukladá veterinárnym lekárom nevykonávať 
veterinárne úkony na psovi, ktorý nie je 
takto identifikovaný, okrem nevyhnutných 
prípadov v záujme ochrany zdravia psa 
alebo človeka.

Jaroslav Svetík, Náčelník MsP

Mestský úrad, oddelenie výstavby, životného prostredia a správy mestského majetku v Novej Bani Vás upozorňuje na uzávierku 
miestnej komunikácie Bukovina, z dôvodu realizácie ťažby lesných porastov na okolitých lesných pozemkoch v 3 etapách ťažby na 
úsekoch v dĺžke 100,00, 86,65 a 100,00 m. Prvá etapa ťažby bude prebiehať na úseku začínajúcom vo vzdialenosti približne 500 
m od križovatky s cestou III. triedy smerujúcou na Veľkú Lehotu. Ďalšie 2 etapy ťažby budú pokračovať na vymedzených úsekoch 
miestnej komunikácie v smere na Bukovinu. Ťažba bude prebiehať v období od 02.01.2019 do 31.03.2019 počas pracovných dní, 
uzávierka bude nepravidelná v čase nevyhnutnom na nakládku a odvoz drevnej hmoty (časový interval cca 10 min.). Práce budú 
vykonávané tak, aby doba dopravného obmedzenia trvala čo najkratší čas. V čase uzavretia miestnej komunikácie bude použité 

prenosné dopravné značenie a doprava bude riadená regulovčíkmi. 
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Pohronské múzeum srdečne pozýva na výstavu „Svet macíkov“

Plyšový macko je jedna z 
najmilovanejších hračiek, ktorá si 

získala srdcia už niekoľkých generácií. 
Výstava „Svet macíkov“ je zo súkromnej 
zbierky Anny Szóda z obce Tokod v 
Maďarsku. Majiteľka zbierky pracovala ako 
učiteľka v materskej škole a každodenne 
bola v kontakte s hračkami. Na dôchodku 
hry pokračovali s vnukmi a pani Anna 
začala pracovať v charite. Do daru 
dostávala aj množstvo plyšových hračiek, 
predovšetkým macíkov. Začala si ich 
odkladať až nakoniec mala obdivuhodnú 
zbierku, o ktorú sa chcela podeliť s 
ostatnými. Medvedíkov začala zbierať v 
roku 2001 a dnes má vo svojej zbierke 
viac ako 2000 rôznych medvedíkov. Na 
výstavách ich vždy ukáže toľko, koľko 
dovoľuje priestor. Návštevníci môžu 
vidieť momenty zo života medvedíkov, 
na ktorých je vystihnutá hravá nálada 
malých detí, kreativita a rôzne situácie z 
každodenného života. Objaví sa napríklad 
Macko Pú, medvedia nemocnica, mliečny 
bar, ľadové medvede, svadba... Doplnky 

tohto podmanivého sveta vytvára Anna 
v spolupráci so svojím manželom.  

Výstava potrvá do 31. januára 2018.
Mgr. Jana Potocká

Z grantu vybudovaná Letná rozprávková čitáreň

Nadácia SPP v spolupráci so 
Slovenským plynárenským 

priemyslom vyhlásila v roku 2018 
výzvu v rámci grantového programu 
Regióny. Účelom tohto programu 
bolo upevnenie vzťahov s mestami 
a obcami prostredníctvom podpory 
verejnoprospešných projektov, ktoré 
prinášajú úžitok miestnym komunitám vo 
všetkých regiónoch Slovenska. Mesto 
Nová Baňa získalo grant v hodnote 1 000 
eur pre projekt: Letná rozprávková čitáreň 
v MŠ Nová Baňa.

Výsledkom projektu bolo vybudovanie 

malej oddychovej a relaxačnej zóny. V 
rámci aktivity finančné prostriedky boli 
poskytnuté na materiálne vybavenie, resp. 
zabezpečenie súvisiace s realizáciou 
plánovanej aktivity a uskutočnili sa tieto 
výstupy: vybudovanie oddychovej zóny 
(terasy so zábradlím), zakúpenie Tulli 
vakov, lavičiek, stolov, paletového sedenia, 
zrealizovanie opravy steny domčeka 
prostredníctvom náterov a farby na fasádu, 
ako aj do letnej čitárne boli sponzorsky 
darované knižné tituly. Prostredníctvom 
týchto položiek sa zrealizoval daný projekt, 
ktorý prispel k zlepšeniu sociálnej aktivity 

dieťaťa a naplneniu potreby sociálneho 
kontaktu s rovesníkmi i s dospelými. Cieľom 
bola podpora vzťahu dieťaťa k poznávaniu 
a učeniu prostredníctvom oboznamovania 
a čítania z kníh v oddychovom relaxačnom 
prostrední letnej čitárne, ktorá vznikla v 
záhrade materskej školy – ET Kolibská, 
a tak sa rozšírila možnosť výchovy a 
vzdelávania detí predškolského veku.

„Tento projekt sa uskutočnil vďaka 
finančnej podpore Nadácie SPP.“

PhDr. Lenka Šubová,
projektová manažérka

(In
ze

rc
ia

 č
. 8

/1
2)
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V nas ledu jú -
c i c h 

dvoch článkoch 
P o h r o n s k é h o 

múzea si budeme pripomínať udalosti, 
ktoré sa stali v rokoch končiacich deviatkou 
a ovplyvnili históriu nielen Novej Bane.

Pred 660 rokmi...
- bolo založené Bratstvo Panny Márie a 

svätého Benedikta. Pastoračnú činnosť v 
Novej Bani vykonávali pôvodne benediktíni 
z Hronského Beňadika. V roku 1359 tu 
pôsobili Haynlin, Konrád, Mikuláš a Rufus.

Pred 630 rokmi...
- sa odohrala bitka na Kosovom poli 

(1389) medzi Osmanskou ríšou a Srbskom 
so spojencami. Osmani ich porazili, ovládli 
územie Srbska a otvorila sa im brána do 
Európy.

- sa v Žigmundovej listine z 1389 
spomína mýtna stanica, ležiaca v dolnej 
časti Novej Bane.

Pred 580 rokmi...
- zomrel uhorský kráľ Albrecht (1437-

1439), zať Žigmunda Luxemburského.
Pred 510 rokmi...
- bola doložená existencia vonkajšej aj 

vnútornej mestskej rady (1509). 
- vrcholili spory medzi Dóciovcami a 

Novobančanmi. Ladislav Dóci poslal 
svojho kastelána so sprievodom vyberať 
poplatky od poddaných, Novobančania ho 
na čele s richtárom Themelom Mezerom 
napadli.

Pred 490 rokmi...
- v 1529 sa banské mestá sťažovali 

kráľovnej, že im vojsko berie všetok 
dobytok, kone, potraviny a peniaze. 
Pretože velitelia stupňujú požiadavky, 
hrozí zastavenie baní. 

Pred 470 rokmi...
- nemohli obyvatelia Novej Bane, 

Pukanca a ďalších lokalít kvôli tureckému 
nebezpečenstvu vyjsť ani 4 míle za mesto. 
Dokladuje to sťažnosť panovníkovi z 1549.

Pred 440 rokmi...
- bol podľa kráľovských komisárov v 

novobanských baniach dostatočný výskyt 
stupovej rudy, ale pre nedostatok vodnej 
energie neboli v prevádzke rudné mlyny. 
Komisári povolili vyplatiť ťažiarom v roku 
1579 zo štiavnickej komory na tento účel 
jednorazovú výpomoc 100 zlatých. 

Pred 420 rokmi...
- Novobančania ďakovali Kristíne 

Ňáryovej, vdove po Gabrielovi Dócim v 
Žarnovici, za správu o rabovaní Turkov 
a prisľúbili jej pomoc so svojimi vojakmi 
(1599). 

Pred 400 rokmi...
- v roku 1619 zomrel rakúsko-uhorský 

kráľ Matej II. Habsburský (1608-1619) a 
začal vládnuť Ferdinand II. Habsburský 
(1619-1637). 

- odovzdali 20.9.1619 zástupcovia 
banských miest do rúk Juraja Séčiho 
vyhlásenie, v ktorom sľúbili vernosť 
Bethlenovým povstalcom pod podmienkou, 
že banské mestá im nebudú prekážať pri 
prechode svojim územím a vojsko nebude 
prekážať pri banských prácach. Banské 
mestá si zachovali všetky slobody a 
privilégiá a dostali ubezpečenie, že budú 
mať pokoj od Tatárov a Turkov. 

Pred 390 rokmi...
- prevzal štôlňu Juraj a Dolnú štôlňu 

Na konci s deviatkou... 
Reissenschuch do správy erár (1629). 

Pred 380 rokmi...
- sa v novobanských baniach vyťažilo 20 

hrivien a 7,5 pisetov zlata, 9 311 hrivien a 
20,5161 pisetov striebra (1639).

Pred 340 rokmi...
- v roku 1679 sa po prvýkrát spomína 

štôlňa Traja Králi. 
Pred 290 rokmi...
- dňa 23. 7. 1729 o 8. hodine bol 

zastavený Potterov ohňový stroj a 
zanechané hlboké dobývky na šachte 
Althandel.

- v roku 1729 daroval hlavný komorský 
gróf barón von Sternbach zlato na výzdobu 
hlavného oltára farského kostola. Preto 
oltár zdobí nielen mestský, ale i jeho erb.

- bol znovu vysvätený 8.9. 1729 
arcibiskupom Imrichom Eszterházym 
opravený farský kostol. Mesto ho opravilo 
po tureckom pustošení za 4129 zlatých a 
59 grajciarov. 

Pred 280 rokmi...
- sa pre cudzích kupcov zvýšil poplatok 

za každý kus mlynského kameňa na 
1 zl. Na ich odvoz mohli používať iba 
novobanských povozníkov (1739).

Pred 260 rokmi...
- sa v mestskom pivovare (tzv. 

bananáreň) varilo pivo 20-25 krát ročne a 
čapovali ho v miestnej krčme. V roku 1759 
predali 859 okovov piva v celkovej sume 1 
500 zlatých.

- bolo z mesta vyvezených 1 257 
mlynských kameňov, z čoho malo príjem 
315 zlatých.

- v roku 1759 Banská komora rozhodla 
presťahovať skláreň zo Starej Huty do 
Sihly. 

Pred 230 rokmi...
- útokom na Bastilu sa začala Francúzska 

revolúcia (14.7.1789). 
- Ján Sentiváni, podžupan Nitrianskeho 

dištriktu, zakázal v Novej Bani páliť 
pálenku pre nedostatok obilia. Baníci 
prostredníctvom banského majstra prosili o 
výnimku, lebo nemajú dostatok pijatiky na 
udržanie síl. „Vodu predsa piť nemôžeme 
a také zárobky nemáme, aby sme si mohli 
kúpiť víno!“

Pred 220 rokmi...
- žiadala mestská rada Uhorskú komoru 

o povolenie postaviť okolo radnice menšie 
obchodné miestnosti pre vidieckych 
obchodníkov, kde by skladovali a predávali 
svoj tovar. Mesto na výstavbu v roku 1799 
vyčlenilo 92 zl. a komora výstavbu povolila. 

Pred 190 rokmi...
- zomrel náboženský spisovateľ, profesor 

a bratislavský kanonik novobanský rodák 
Jozef Orgler (1772-1829).

Pred 180 rokmi...
- v roku 1839 dosiahla vrchol produkcia 

výberovej rudy. Bolo vyťažených 62 ton 
s obsahom 65, 395 kg zlatostriebra. V 
tomto roku bola aj najvyššia produkcia 
mlynčekového zlata, keď z 35 ton 
výberovej rudy ho vyprodukovali 11, 038 
kg  a 59, 544 kg zlatnatého striebra.

- sa o založenie kultúrno-vzdelávacieho 
spolku Kasíno zaslúžili banský majster 
Jozef Szabó, advokát Žigmund 
Sebesteyényi a podnotár Jozef Tarkovich. 
Kasíno malo vlastnú knižnicu, čitáreň, 
javisko, konali sa tu rôzne zábavy, 
prednášky, predstavenia a pod. 

Pred 170 rokmi...
- v januári 1849 bol v bitke pri Banskej 

Hodruši zranený plukovník maďarskej 
domobrany Fridrich Pusztelnik a na 
následky zranení podľahol v novobanskom 
špitáli. Na jeho hrobe v novobanskom 
cintoríne rastie chránený exemplár 
brečtanu popínavého.

- v Novej Bani vznikla občianska milícia, 
tzv. garda, do ktorej sa museli zapísať 
všetci vrátane kňazov. Neskôr boli kňazi 
od tejto služby oslobodení.

- v roku 1849 Slovenská delegácia 
predložila Františkovi Jozefovi I. a 
viedenskej vláde marcový prosbopis, 
ktorý obsahoval požiadavky na 
odstránenie úradníkov kompromitovaných 
maďarizáciou, odčlenenie Slovenska od 
Uhorska a vytvorenie autonómneho útvaru 
– slovenského kniežatstva, ktorý mal 
podliehať priamo úradom vo Viedni.

- znamenala bitka pri Világoši (13.8.) 
porážku revolučnej maďarskej armády 
a bola poslednou bodkou za revolúciou 
1848/1849. Slovné spojenie „dostaneš 
világoš“ dodnes prežíva v zmysle 
„dostaneš veľkú bitku“.

Pred 160 rokmi...
- v roku 1859 bolo zastavené razenie 

čelby Hronskej dedičnej štôlne.
- zomrel kňaz Tomáš Havaš, ktorý 

pôsobil v Novej Bani 15 rokov ako správca 
fary. Namiesto neho nastúpil 7.12. 1859 na 
túto pozíciu Alexej Peťko, ktorý zložil sľub 
do rúk banskobystrického biskupa Štefana 
Moyzesa. 

Pokračovanie v budúcom čísle.
Mgr. Katarína Stredáková,

Pohronské múzeum v Novej Bani
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Oblastná organizácia cestovného ruchu Región GRON

Každý rok je iný.
Pre Región GRON vždy veľmi pestrý
V decembri sa nám opäť 

ponúka priestor na 
zhodnotenie končiaceho sa 
roka. Rok 2018 bol pre Región 
GRON veľmi rušný. 

V januári sme skočili do diania 
rovnými nohami, a to účasťami 
na veľtrhoch ITF Slovakiatour 
Bratislava a GO Regiontour Brno. 
Nasledovalo podanie žiadosti na 
Ministerstvo dopravy a výstavby 
SR, ktoré nás podporilo dotáciou. 

Keď sa príroda začala 
prebúdzať, spoločná jarná 
turistika spojená s čistením a 
osadením 2 smerovníkov nad 
Hrabičovom bola príjemným 
štartom turistickej sezóny. 
Potešila nás spolupráca so SOŠ 
Žarnovica, obcou Hrabičov, KST 
Tatran a dobrovoľníkmi. V úvode 
letnej sezóny sme sa dôsledne 
vopred pripravili a úspešne 
zorganizovali trojdňový presstrip 
pre 5 slovenských a českých 
novinárov a blogerov, čo nám 
zabezpečilo výstupy v printových 
médiách a na weboch, napr. v 
SME (Potulky po Slovensku), 
v Eurotelevízii, Báječnej žene, 
českom Překvapení či na 
populárnom blogu Cestujem 
bez mapy. Počas leta sme boli 
často v teréne, zúčastňovali 
sme sa regionálnych podujatí 
s infostánkom, kde sme 
návštevníkom, ale aj domácim 
poskytovali informačný servis. 
Taktiež nás počas letných 
horúčav čakalo sprevádzanie 
župana počas jeho letných ciest 
po kraji pod názvom: Leto v 
kraji. Začiatok septembra sme 
strávili na najväčšom podujatí 
v Banskobystrickom kraji, na 
Medzinárodných leteckých dňoch 
v Sliači, SIAF 2018 v spoločnom 
stane Banskobystrického 
samosprávneho kraja a jeho 
regiónov. Tu sme spolu so 
Speedway Clubom Žarnovica a 
kolegami z ostatných regiónov 
organizovali interaktívne súťaže 
pre návštevníkov podujatia a 
predstavovali zároveň krásy 
stredného Slovenska. Ceny 
do súťaží poskytli Drevenica 
Revište, mesto Nová Baňa a 
Speedway Club ZC. Každý z nás 
sa mohol zapojiť do fotosúťaže: 
Môj zážitok v Regióne GRON (II. 
ročník), kde sa súťažilo o super 
ceny od Speedway Club ZC, 

Hotela Termál Vyhne, Múzea Sv. 
Antom a od Mesta Žarnovica. 
V priebehu roka nezabúdame 
na spravovanie sociálnych 
sietí a webu Regiónu GRON. 
Pravidelný kalendár podujatí 
je neodmysliteľnou súčasťou 
našich aktivít. Distribuujeme ho 
v elektronickej a tlačenej verzii, 
tento rok prvýkrát aj do autobusov 

SAD ZV v našom blízkom 
okolí. V druhej polovici roka 
sme sa venovali aj vytváraniu 3 
skladačiek pre niektoré členské 
obce: Píla, Kľak, Tekovská 
Breznica. V októbri sme za 
zapojili do jesenného čistenia 
v spolupráci s Rozvojovou 
agentúrou BBSK a všetkými 
OOCR v kraji: Gruntovačka 2018. 
V našom území sme v spolupráci 
so SOŠ Žarnovica, Gymnáziom 
Františka Švantnera, SOŠ 
obchodu a služieb v Novej 
Bani a s Mestskými lesmi 
Nová Baňa vyčistili turistické 
trasy NCH Zbojnícke studničky 
a NCH Zvonička. Získanie 
dotácie z Ministerstva dopravy 
a výstavby SR zahŕňalo okrem 
propagačných marketingových 
aktivít aj obnovu a údržbu 
značenia na modrej Kľakovskej 
cyklotrase Ostrý Grúň – Píla 
a vyhotovenie 4 tabúľ v rámci 
Pohronskej hradnej cesty, čo je 
spoločný projekt našej OOCR 
a našich členov iniciovaný a 
mentorovaný Združením na 
záchranu hradu Revište. 

V jeseni sme sa začali 
venovať príprave podkladov a 
dát slúžiacim k tvorbe koncepcie 
rozvoja CR, a to pasportizáciou 
územia (zostavenie sumáru 
prírodných a kultúrnych 
pamiatok), zberom dát v teréne 
počas augusta až októbra 

(dotazníky návštevníkov o ich 
pobyte: 303 ks) a zorganizovaním 
workshopu k destinačnej značke 
a identite. Absolvovali sme 
viacero školení na témy: úvod 
do destinačného manažmentu, 
marketing, infocesty, 
infraštruktúra CR, regionálne 
značky a pod. organizovaných 
Rozvojovou agentúrou BBSK.

Počas roka sa k nám ako 
noví členovia pridali OZ Tajch, 
OZ Hrnčiarsky dvor, Pub u 
Raka, Rozvojová agentúra 
BBSK a od 1.1.2019 privítame 
Gymnázium Fr. Švantnera v 
Novej Bani. Predrokované bolo 
členstvo mesta Žiar nad Hronom 
a očakávaná je naša účasť na 
zasadnutí Mikroregiónu Hlinické 
Pohronie. Rozvojová agentúra 
svojím členstvom naštartovala 
možnosti na podporu rozvojových 
zámerov v cestovnom ruchu. 
Vďaka tomuto impulzu sme 

v jeseni zozbierali množstvo 
projektov a nových ideí, z ktorých 
budú viaceré realizované. Počas 
leta u nás nastali zmeny v počte 
zamestnaných osôb. Región 
GRON má od septembra len 
jedného zamestnanca, ale vďaka 
personálnej podpore Rozvojovej 
agentúry BBSK k nám na 
ich detašovanom pracovisku 
pribudli dvaja kolegovia. Z 
dôvodu potreby umiestniť spolu 
do kancelárie 3 osoby sme sa 
počas augusta sťahovali na novú 
adresu: Bernolákova 11, Nová 
Baňa. 

Aj v tomto roku ďakujeme 
partnerom za ich podporu či 
už vo forme spolupráce, či vo 
forme finančného príspevku. 
Plní očakávaní a chuti do práce 
sa tešíme na nový rok a na nové 
výzvy, ktoré nám prinesie!

Tím Regiónu GRON
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Divadelné  predstavenie 
„Orol Tatranský“

V jeden pekný októbrový 
deň sme sa s našimi 

študentmi vybrali na poeticko-
dramatickú kompozíciu Juraja 

Sarvaša „Orol Tatranský“ do Divadla Jozefa 
Gregora Tajovského vo Zvolene. Divadlo 
pokračuje v línii uvádzania pôvodných 
dokumentárnych hier o osobnostiach, ktoré 
sú súčasťou dejín regiónu. 

Jedným z východísk inscenácie je fakt, 
že Ľudovít Štúr bol vyslancom za mesto 
Zvolen v Uhorskom sneme, kde bojoval za 
národné práva a uznanie slovenskej reči. 
Okrem zlomových súkromných a historických 
okamihov, ktoré sa v Štúrovom živote výrazne 
prelínali, štruktúru hry dopĺňajú originálne 
ukážky z dobovej literatúry a štúrovské básne 
v podobe songov.

Z divadla naše kroky smerovali do slnkom 
zaliateho mesta a potom cesta vlakom domov.

Ing. Mária Lenčová

 

 

 

 

Za uplynulé dva mesiace sme 
uskutočnili viaceré aktivity a úspešne 

sa zapojili do viacerých súťaží. Vyučujúce 
na 1. stupni zorganizovali stretnutie 
žiakov so starými rodičmi v škole. Žiaci 
si pripravili pre svojich starkých kultúrny 
program, spoločne sa pomodlili ruženec a 
v rámci tvorivých dielní si spoločne vyrobili 
spomienkové predmety. Toto podujatie 
sa stalo tradíciou a je veľmi obľúbené, o 
čom svedčila hojná účasť starých rodičov. 
Absolvovali sme tiež púť na Staré Hory.

Žiaci 6. – 9. ročníka si pozreli 
predstavenie Nepredajme nevestu 
v Slovenskom národnom divadle v 
Bratislave. Bola to skrátená a upravená 
verzia svetoznámej opery Bedřicha 
Smetanu Predaná nevesta. Uvádzajúci 
herec vtipnou formou vysvetľoval  
dej opery a predstavenie prebiehalo 
interaktívne za účasti detských divákov. 

Po opere sme navštívili Dóm svätého 
Štefana, kde nám sprievodkyňa priblížila 
históriu chrámu, profesionálny organista 
nám zahral niekoľko skladieb z rôznych 
umeleckých období na jednom z najlepších 
organov  na Slovensku. Porozprával nám 
o novo zrekonštruovanom nástroji, ktorý 
obsahuje zabudovaný počítač. Žiaci si 
pozreli aj korunovačné klenoty a umožnili 
nám aj vstup do podzemných krýpt, ktoré 
sú otvorené iba 1 týždeň v roku začiatkom 
novembra.

Žiaci 6.ročníka absolvovali 4-dňový 
plavecký kurz vo Vyhniach, ktorý viedol 
Mgr. Ľuboslav Zumerling, za čo mu 
ďakujeme, poďakovanie patrí aj kolektívu 
Wellnes&Spa Sitno.

Pri príležitosti sviatku sv. Alžbety 
nacvičili žiaci  z Divadelného krúžku 
pod vedením sestry Samuely  divadelné 
predstavenie o živote patrónky našej 

školy, ktoré zahrali pre žiakov v 
priestoroch školy i vo farskom kostole pre 
širšiu verejnosť. Ôsmaci si pripravili súťaž 
pre žiakov školy tematicky zameranú na 
túto sväticu a prostredníctvom školského 
rozhlasu predniesli deviatnik ku sv. 
Alžbete.

Zaznamenali sme aj úspechy v 
súťažiach. V okresnom kole  cezpoľného 
behu žiakov ZŠ obsadil Samuel Škvarka 
2. miesto v kategórii jednotlivcov. 
Družstvo chlapcov v zložení:  Pravoslav 
Bartoš, Damián Kopernický, Samuel 
Škvarka  si vybehalo 1. miesto.

V okresnom kole vo vybíjanej 
najmladších žiakov ZŠ si vybojovalo 
družstvo školy  3. miesto. Reprezentovali 
nás: Bruno Brieška, Nela Budinská, 
Alžbeta Danišová, Frederik Ďurček, Adam 
Kasan, Tomáš Kasan, Dávid Krčmárik, 
Martina Oklapeková, Natália Paučeková, 
Eliška Richterová, Matúš Škvarka, Matúš 
Tencer a Tamara Zumerlingová.

Diplom pre mladého umeleckého 
tvorcu získal Samuel Bratko v projekte 
maľovanej cyklomapy Tekov deťom.

Školské majstrovstvá okresu Žarnovica 
žiakov a žiačok v zrýchlenom šachu 
sa konali v CVČ v Novej Bani za účasti 
10  šachistov a 2 šachistiek. V kategórii 
žiakov zvíťazil Sebastián Vozár a 3. 
miesto obsadil Samuel Pauček. V 
kategórii dievčat skončila na 1.  mieste 
Martina Štullerová. Družstvo v zložení 
Sebastián Vozár a Martina Štullerová 
získalo zlaté medaily. Všetci spomínaní 
šachisti postúpili do krajského kola.

Úspešným žiakom a ich pedagógom 
ďakujeme za reprezentáciu školy.

M. Solčanová

Čo nového v ZŠ sv. Alžbety

Mesto Nová Baňa pripravuje Kalendár kultúrnych a športových podujatí na rok 2019. 
Hlavným cieľom sú kultúrne a  športové podujatia určené pre deti, mládež a širokú verejnosť a ich zaradenie do kalendára 

podujatí organizovaných mestom, kultúrnymi, telovýchovnými a športovými subjektmi, ktoré pôsobia na území mesta Nová Baňa.
Ide o podujatia nielen miestneho charakteru, ale i významné podujatia s celoslovenskou pôsobnosťou, ktoré sa budú organizovať 

v priebehu roka v našom meste. 
Svoje návrhy s uvedením nasledovných údajov je potrebné zaslať do 31. decembra 2018: 

názov a ročník podujatia, termín konania, miesto konania, hlavný organizátor.
Návrhy posielajte na adresu: Mestský úrad – Informačné centrum, Námestie slobody č. 1, 968 01 Nová Baňa, e-mail: ic@novabana.sk. 



12    NOVOBANSKÉ NOVINY    DECEMBER 2018

ymnázium Františka Švantnera informuje...

jedinečný projekt novobanského gymnázia rozbehnutý
STÁŽE  GYMNAZISTOV,

Ako sa hovorí  –  je lepšie raz vidieť 
ako stokrát počuť.  V duchu tejto 

ľudovej múdrosti a zásady prepojenia 
teórie s praxou zrealizovala naša škola 
prvú etapu svojho pilotného  projektu  
nazvaného STÁŽE. Jeho cieľom je 
poskytnúť všetkým študentom možnosť  
navštíviť vybrané firmy a inštitúcie v 
našom regióne, aby si na základe osobnej 
skúsenosti  mohli vytvoriť  úplne konkrétnu 
predstavu o práci, jednotlivých pozíciách, 
odborných činnostiach či požiadavkách 
na uchádzačov o pracovné zaradenie 
v danom subjekte. Získali tak jednak 
obraz o trhu práce, jednak prvé praktické  
informácie, ktoré im môžu pomôcť lepšie 

sa zorientovať pri výbere vysokoškolského 
štúdia a pri voľbe budúceho povolania. 
Zároveň takto chceme podporiť myšlienku 
návratu vzdelaných mladých ľudí domov, 
do rodného kraja, motivovať ich, aby 
vyhľadávali  pracovné príležitosti  v 
domácom  prostredí.

Prvá etapa projektu  - jesenná – prebehla  
16. novembra 2018. Výstupom bol protokol, 
ktorý podľa predtlače vyplnil každý študent. 
Zhodnotil navštívenú inštitúciu, uviedol 
klady i nedostatky a najmä svoje dojmy a 
postrehy.

Druhá etapa projektu -  jarná – sa 
bude realizovať v marci a v máji počas 
písomných a ústnych maturitných skúšok 
a výstupom bude individuálna prezentácia 
každého študenta 3. ročníka.

Naši študenti navštívili nasledujúce firmy 
a inštitúcie:
GreenDog, s.r.o., Cintorínska 7, Nová 
Baňa – marketingová agentúra
Half Point,  Štúrova 50, Nová Baňa– 
fotoštúdio
Materská škola, Štúrova 47, Nová Baňa
Škôlka pod lesom, Dodekova 34, Nová 
Baňa
Spojená škola Hrabiny, Školská 3, Nová 
Baňa
Mestský úrad, Námestie slobody 1, Nová 

Baňa – správne a finančné 
oddelenie
Mestská polícia, Námestie 
slobody 1, Nová Baňa
Lekáreň Horná, Andreja 
Kmeťa 6, Nová Baňa
Lekáreň Dr. Max, Námestie 
slobody 4/6, Nová Baňa
Knauf Insulation, s.r.o., 
Železničný rad 78/24, 
Nová Baňa
CORTIZO Slovakia, 
Železničný rad 29, Nová 

Baňa
Neuman Aluminium, Partizánska 85, 
Žarnovica

Trieda kvarta navštívila spoločne 
CORTIZO Slovakia a naši prváci zas 
žarnovickú firmu Neuman Aluminium. 
Starší študenti si mohli vybrať inštitúciu 
podľa svojho záujmu. Jednotlivé skupiny 
žiakov sprevádzali určení pedagógovia. 
Hodnotenie študentov bolo jednoznačne 
pozitívne. Ocenili priateľskú atmosféru, 
profesionálny prístup zamestnancov, 
neformálne vzťahy, pohostinnosť, príjemné 
a moderné pracovné priestory, dobrú 
organizáciu práce. Na početných pozíciách 
pôsobia mladí ľudia a mnohí z nich sú 
absolventmi nášho gymnázia. 

     V marketingovej agentúre študentov 
zaujali možnosti pre analýzu dát a sociálne 
médiá, vo fotoateliéri zase moderné 
technické vybavenie. V školských 
zariadeniach obdivovali trpezlivosť a 
láskavý prístup pani učiteliek a privítali 
možnosť zapojiť sa do všetkých aktivít s 
deťmi. Boli prekvapení širokou paletou 
služieb a činností na MsÚ a so záujmom 
si vypočuli informácie od náčelníka MsP o 
postupoch, ktoré sa uplatňujú pri riešení 
jednotlivých prípadov. V lekárňach sa 

presvedčili o vysokej odbornej zdatnosti 
lekárnikov a páčila sa im čistota a poriadok. 
Výrobné podniky majú aj internacionálne 
prepojenie, a tak sa tu kladie dôraz  na 
znalosti cudzích jazykov. Tam našim 
študentom  ponúkli pohľad do sveta strojov, 
priemyselných hál, výrobných liniek, 
robotov, ku ktorým neodmysliteľne patrí aj 
hluk, zápach a znečistenie priestorov.

Už bolo uvedené, že študenti celkovo 
vyhodnotili projekt kladne. Tu je niekoľko 
konkrétnych vyjadrení:
- zaujímavý projekt, páčilo sa mi;
- veľmi dobrý nápad, aspoň sme videli, 

ako to v zamestnaní skutočne funguje, 
môže nám to potvrdiť 
alebo vyvrátiť predstavy o našom 

vysnívanom povolaní;
- je to niečo nové a  vcelku praktické;
- určite dobrá skúsenosť, ktorá nám 

pomôže rozhodnúť sa;
-  vynikajúci projekt s perspektívou do 

budúcnosti, pre študentov jednoznačne 
obohacujúci.

     Teší nás, že naši študenti naozaj 
vysoko hodnotili túto aktivitu, veď je 
zameraná na komplexný rozvoj ich 
osobnosti a priblíženie reálneho života 
veku primeranou formou. V navštívených 
inštitúciách zase ocenili prejavený záujem, 
vedomosti a zručnosti gymnazistov. Aj 
takto sa dá rozvíjať potenciál mladých 
ľudí. Nejeden z nich bude v budúcnosti 
pracovať  možno v práve navštívenej firme 
či podniku. 

     Srdečné poďakovanie patrí všetkým 
inštitúciám, ktoré nám poskytli možnosť 
navštíviť svoje pracoviská, rovnako ich 
zamestnancom za trpezlivosť, ochotu  a 
sprostredkovanie informácií. Tešíme sa na 
jarné pokračovanie našej spolupráce.

Mária Klimantová

POZVÁNKA 
na výstavu

Gymnázium Františka Švantnera  
v Novej Bani v spolupráci s Múzeom 

SNP  v Banskej Bystrici  
otvorilo 30. 11. 2018  

vo svojich priestoroch výstavu 
pod názvom Slovenské národné 

povstanie. Jej lektormi sú naši žiaci a 
je určená žiakom základných  

a stredných škôl. Výstava  
bude prebiehať v mesiacoch  

december 2018 až január 2019. 
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ymnázium Františka Švantnera informuje...

Deti zo školského klubu navštívili domov dôchodcov

Jeseň, ktorá je už tento rok takmer za 
nami, je poeticky krásna. Nádherný 

čas, keď sú stromy okolitých lesov odeté 
do pestrofarebných šiat. Všetko je jasné, 
priezračné a čisté. A v jednom zo svojich 

POĎAKOVANIE
Deň zdravia v priestoroch nášho gymnázia prilákal malých i 
veľkých. Ochutnávali sme zdravé potraviny, dozvedeli sme  

sa množstvo zaujímavých informácií,  
precvičili boľavé chrbty a súťažili.

Ďakujeme všetkým partnerom podujatia: Medolia centrum -  
p. Podušková, Pilates Stamina - p. Baumannová, p. Bačová,  

p. Tencerová, p. Debnárová, p. Graus.

V mesiaci november nás v rámci programu Absolventi sa vracajú 
navštívili:  RNDr. Ondrej Šauša, CSc., Mgr. Juraj Stankay, Ing. 
Jozef Búry, Mgr. František Baranec a Mgr. Stanislava Lamour. 

Sme veľmi radi, že medzi nás prišli.  
Ich životné príbehy budú nielen pre našich maturantov,  

ale aj ostatných žiakov školy určite silnou motiváciou na ceste  
k tomu, aby svoje sny premenili na skutočnosť.

Ďakujeme sponzorom školy:  
p. Papánek, Knauf Insulation Nová Baňa.

mesiacov je úcta k starším osobám. 
Október je ako dôchodkový vek – jeseň 
života, životné obdobie, ktoré so sebou 
prináša dozrievanie múdrosti, skúseností, 
ale aj radosti a bolesti. 

Žiaci ŠKD si nacvičili a pripravili 
program s básňami o dedkovi a babke, 
divadielko o repke, piesne o starých 
ľuďoch a pozdravili tak našich dôchodcov 
v domove dôchodcov, ale aj v škole. Deti 
za vystúpenie boli odmenené sladkosťami 
a vyrobenou brošňou, ktoré vyrobila jedna 
z občianok žijúcich v Domove dôchodcov. 
Úcta, láska a porozumenie by sa mali 
premieňať v každodennom živote každého 
človeka. A ešte viac človeku, ktorému život 
spísal pár krížikov na chrbát, ktorému milé 
slovo je ako pohladenie.

Na záver sme im popriali lásku, 
porozumenie v kruhu svojich najbližších 
priateľov, aby nepoznali samotu, aby 
každý deň stretli človeka. Tak, ako to 
básnik hovorí a vyjadruje v svojej básni: 
„Každý deň stretnúť človeka, to stačí, 
človeka stretnúť každý deň.“

Blažena Miháliková,
vychovávateľka ŠKD

Jesenné prázdniny v CVČ Počas jesenných prázdnin pripravilo Centrum 
voľného času  prázdninovú aktivitu ,,Noc 

svetlonosa“. Pre deti bol pripravený pestrý program. 
Stretli sme sa v CVČ vo večerných hodinách, kam  
si deti priniesli veci potrebné na spanie. Akciu sme 
zahájili interaktívnou nočnou hrou s QR kódmi 
,,Poznaj svoje nočné mesto“. Deti sa rozdelili 
do družstiev a každé si zvolilo svoj názov, pod 
ktorým súťažilo. Pomocou mobilných telefónov, 
do ktorých si deti stiahli aplikáciu Actionbound, 
prechádzali jednotlivými súťažnými úlohami, ktoré 
boli zamerané na históriu mesta Nová Baňa. 
Jednotlivé stanovištia boli rozmiestnené v centre 
mesta. Deťom sa táto hra veľmi páčila asi preto, že 
pri hre mohli používať mobilný telefón.

Po skončení hry sme upiekli perníkové mafiny, 
vyrobili svetlonosa z tekvice a pozreli rozprávku na 
dobrú noc.

Tatiana Lachká
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6. novembra 2018 deti z Materskej 
školy Nábrežná a elokovaných tried 

Štúrova a Kolibská cesta oslávili v Kine 
Vatra svoj veľký sviatok – Deň materských 
škôl. Dňa 4. novembra v roku 1829 vznikla 
v Banskej Bystrici  prvá  Detská opatrovňa 
na Slovensku, ktorú založila grófka Mária 
Terézia Brunswická, na počesť tejto 
udalosti už potretíkrát oslavujeme 4. 
november ako Deň materských škôl. Od 

roku 1829 prešla predškolská výchova 
veľkými premenami, ale v rôznych 
podobách prežila aj náročné obdobia, a 
to potvrdzuje jej nezastupiteľné miesto v 
sústave vzdelávania na Slovensku. U nás 
v Novej Bani sa môžeme tešiť, že napriek 
deväťdesiatym rokom, kedy boli materské 
školy v mnohých mestách ohrozené a 
rušené, sa kapacita miest neznížila. V 
súčasnosti je zo strany zriaďovateľa - 
mesta Nová Baňa predškolskej výchove 
venovaná veľká pozornosť a záujem, čo 

nás teší a motivuje do ďalšej 
práce. Slávnostne vyzdobené 
kino privítalo v tento deň 185 
detí, pedagogických a ostatných 
zamestnancov školy, deti so 
Špeciálnej materskej školy pre 
deti s telesným postihnutím na 
ulici Školskej. Pozvanie prijal aj 
primátor mesta Mgr. Ján Havran, 
ktorému patrili srdečné detské 
slová:

Hoci sme len škôlkari malí,
ale vieme, že vždy ste si priali,
aby sme si škôlkarske rôčky

v peknej škôlke užívali,
a tak ste obnovu novobanských škôlok začali.

Za Vaše úsilie, že rozkvitá škôlka naša,
Vám patrí veľká vďaka.

Do ďalšieho života, 
Vám veľa zdravia, šťastia,

pracovných úspechov prajeme.

A potom sa začal PESNIČKÁL -  
vystúpenie Divadla Theátrum z Rožňavy 
– skutočný festival slova, tanca, spevu 
a dobrej muziky. Kto prišiel, neoľutoval. 
Najprv slamený strašiak, potom spevák, 
tanečník, vrabec – menil svoje podoby 
podľa aktuálnej ľudovej piesne za asistencie 
detí, ktoré veľmi radi, spontánne,  na pódiu, 
ale aj v hľadisku, prejavili svoj záujem a 
prirodzenú túžbu po pohybe, tanci a speve. 
Nezaháľala ani kamarátka víla. 

V tento významný deň zazneli slová 
poďakovania a uznania za náročnú prácu 
všetkým zamestnancom školy a želania 
deťom, aby „každý deň v materskej škole 
bol rozprávkový, s dobrým začiatkom a 
ešte lepším koncom“, a  to je výzva a cieľ 
všetkých, ktorí svoj život spojili s materskou 
školou. Naše srdečné poďakovanie patrí 
aj sponzorom: mestu Nová Baňa, Silvii 
Ďatkovej - foto- grafika, Záhradkárstvu 
ORBIS – Ján Ďurček.

  Katarína Štrbová

S iskrou v očiach a úsmevom na perách

POĎAKOVANIE SPONZOROM, HRÁČOM, TRÉNEROM, FUNKCINÁROM, DIVÁKOM, RODIČOM
Vážení priaznivci futbalu v Novej Bani!

Dovoľte nám touto cestou poďakovať všetkým sponzorom za nezištnú pomoc pri financovaní futbalových aktivít v klube MFK 
Nová Baňa. Ďakujeme všetkým (aj ak neprispeli), ktorí sú uvedení na fotke:

Poďakovanie patrí taktiež rodičom, ktorí sa zodpovedne starajú o svoje deti a vozia ich na zápasy a tréningy, platia členské 
príspevky. Ďakujeme všetkým hráčom, od najmenšieho chlapčeka, dievčatka až po tých najstarších v družstve dospelých  

a všetkým trénerom, funkcionárom, divákom. Ďakuje VV MFK Nová Baňa a praje pevné zdravie a mnoho úspechov  
v osobnom a profesijnom živote v roku 2019.

MFK Nová Baňa
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MESTO NOVÁ BAŇA,
Námestie slobody 1, 968 01 Nová Baňa
OVŽPaSM-2018/02242/13168

Ponuka na nájom nehnuteľného majetku mesta Nová Baňa formou priameho 
nájmu  - zámer mesta Nová Baňa prenechať do nájmu nebytový priestor 
nachádzajúci sa v  budove s. č. 36 na ulici Bernolákovej 11 v Novej Bani.

Mesto Nová Baňa  v zmysle ustanovenia  § 9a/, ods. 9   zákona  č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí  v znení neskorších právnych predpisov  zverejňuje   z á m e r  
prenajať  nehnuteľný majetok mesta Nová Baňa formou  priameho nájmu.
• Predmetom nájmu je  voľný nebytový  priestor – kancelária (I. poschodie) o výmere 
32,90 m2 nachádzajúci  sa v administratívnej budove  na ulici Bernolákovej 11, 
súp. číslo 36 v Novej Bani.  Budova, súp. číslo 36, je vedená Okresným úradom 
Žarnovica, odborom  katastrálnym na LV č. 3853, v k.ú. Nová Baňa.

• Účel nájmu – priestor je určený na kancelárske účely a poskytovanie služieb.  
• Minimálna výška nájomného je stanovená na 40,00 eur/m2/rok bez energií 
spojených s nájmom. 

• Doba nájmu:  na dobu neurčitú s jednomesačnou výpovednou lehotou.
• Povinné náležitosti cenovej ponuky:
a) presné označenie účastníka:
- fyzická osoba – podnikateľ: meno, priezvisko, bydlisko, obchodné meno, miesto 
podnikania, IČO, telefonický kontakt,
- právnická osoba: obchodné meno, štatutárny orgán, sídlo, IČO, telefonický 
kontakt,
b) výška ponúknutého nájomného za 1 m2/rok bez energií spojených s nájmom, 
c) účel nájmu,
d) dátum a podpis oprávnenej osoby,
e) podpísané čestné prehlásenie záujemcu, že ku dňu podania cenovej ponuky 
nemá žiadne splatné záväzky voči mestu Nová Baňa a organizáciám, ktoré sú 
zriadené mestom,
f)  podpísaný súhlas záujemcu so spracovaním svojich osobných údajov   v 
zmysle  zákona  č. 18/2018 Z.z. o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.
• Lehota na doručovanie cenových  ponúk od  záujemcov je stanovená do 18. 01. 
2019 do 12.00 hod. 

• Záujemca o nájom nebytového  priestoru na ulici Bernolákovej 11  v Novej Bani 
doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou a ostatnými povinnými náležitosťami 
v zalepenej obálke s označením

„Priamy nájom  - Bernolákova 11  - neotvárať”
na adresu Mestský úrad, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa.
             Na obálke musí byť uvedená adresa záujemcu.
• Kritériom pre vyhodnotenie cenových ponúk záujemcov bude najvyššia 
ponúknutá cena nájomného za 1 m2/rok bez energií spojených s nájmom.

• V prípade, ak  bude doručených viac cenových ponúk spĺňajúcich podmienky 
stanovené v tomto zámere a ktoré obsahujú rovnakú výšku cenovej ponuky, 
úspešnou je cenová ponuka, ktorá bola doručená ako prvá, pričom rozhodujúci je 
dátum a čas vyznačený na prezenčnej pečiatke mesta      Nová Baňa. V prípade, 
že sa o nebytový priestor bude uchádzať len jeden záujemca, môže byť prenajatý 
záujemcovi, ak akceptuje minimálne podmienky stanovené ponukou.

• Ak účastník ponuky neuzatvorí nájomnú zmluvu v lehote najneskôr do 5 dní od 
jej obdržania od prenajímateľa, mesto Nová Baňa vyzve na uzatvorenie nájomnej 
zmluvy záujemcu, ktorý podal druhú najvyššiu cenovú ponuku nájomného.

• Prehliadku ponúkaného nebytového priestoru zabezpečí Oddelenie výstavby, 
životného prostredia a správy majetku po dohode so záujemcom – tel. číslo 
045/6782822.

• Mesto Nová Baňa si vyhradzuje právo odmietnuť všetky predložené cenové 
ponuky na nájom, právo tento priamy nájom zmeniť alebo zrušiť bez uvedenia 
dôvodu.  

• Mesto nemôže prenechať do nájmu svoj majetok formou priameho nájmu na 
fyzickú osobu uvedenú v § 9a ods. 6 zákona č. 138/1991 Zb. a právnickú osobu  
uvedenú v § 9a ods. 7 zákona č. 138/1991 Zb. 

• Doručené cenové ponuky, ktoré nebudú obsahovať náležitosti podľa tohto 
zverejneného zámeru alebo budú doručené po stanovenom termíne, budú z 
vyhodnotenia vylúčené.

Bližšie informácie k predmetnému priamemu nájmu budú poskytnuté 
v Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26  Nová Baňa, 
Oddelenie výstavby, životného prostredia a správy majetku č. dv. 13 na  1. posch.,  
prípadne na tel. čísle  045/6782822.

Zámer s fotografiou nebytového priestoru je zverejnený na úradnej tabuli a 
internetovej stránke mesta Nová Baňa:  www.novabana.sk.
V Novej Bani, dňa 27.11.2018         Mgr. Ján  Havran, primátor mesta

Stolnotenisový klub Nová Baňa 
ďakuje vedeniu mesta Nová Baňa  

za finančnú pomoc
poskytovanú v priebehu roka 2018.

Ing. Stanislav Katina, predseda klubu

Stolný tenis – výsledky
3.liga muži
Nová Baňa“A“ - Čab“A“    12:6, body Budinský, Kršiak, Mišík 3,5, 
Harmady 1,5
Nová Baňa“A“ – Rybník 6:12, body Papánek 2,5, Mišík 2, Zigo 1, 
Budinský 0,5
Nová Baňa“A“ -Raksit Nitra 18:0, body Kršiak, Repiský, Mišík 4,5, 
Papánek 2,5, Müllerová 2
4.liga muži
Nová Baňa“B“ -  Močenok 14:4, body Budinský 4,5, Kršiak 3,5, 
Harmady, Repiský 2,5, Müllerová 1
Nová Baňa “B“ – Rybník „C“ 16:2, body Kršiak, Repiský 4,5, 
Harmady 4, Müllerová 2
Nová Baňa “B“  - Šurany 15:3, body Harmady, Kršiak, Repiský 
4,5, Müllerová 2,5
6.liga muži
Nová Baňa “C“ – Kalná 13:5, body Mališová 3,5, Holub 3, Papánek 
Peter 1, Kováč 0,5, w.o.5
Nová Baňa “C“–Rybník „D“ 11:7, body Budinský 4,5, Müllerová 
3,5, Papánek 1,5, Hajdoni 1, Holub 0,5
Nová Baňa “C“ – T. Lužany 14:4, body Holub 4,5, Müllerová 4, 
Papánek 3,5, Hajdoni 2
Nová Baňa “C“ – Sikenica 11:7, body Mališová, Müllerová 3,5, 
Holub 3, Papánek 1
Nová Baňa “C“ – SO Levice 9:9, body Müllerová 4,5, Papánek 
2,5, Kováč, Hajdoni 1
Slovak Cadet Open
Turnaj sa konal v Senci a zúčastnilo sa ho sedemnásť štátov. 
V drese Slovenska sa predstavila aj Ema Müllerová. Vo dvojhre 
sa jej nedarilo a nepostúpila do hlavnej súťaže. Vo štvorhre / so 
Sárou Bilkovičovou/ obsadila 17.-32. miesto. Najlepšia Slovenka 
Adriana Illášová obsadila 17.-32. miesto

Jozef Antal

Celkový víťaz
V 62. rokoch a 110. dňoch sa Milan Staňo stal celkovým 

víťazom 2. ročníka Dezorientačného behu s prípitkom, 
ktorý sa konal 13. októbra 2018 v Trnavej Hore. Bežalo sa 
do Klačian. Trať bola dlhá 3 km s prevýšením 250 metrov. 
Zaujímavosťou tohto behu bolo, že každý bežec musel vypiť 
štamperlík Spišskej borovičky na 1. km, 2. km a 500 m pred 
cieľom. Bežeckú sezónu ukončil 21. októbra v Trnave behom 
na 5 km 2. miestom.

Bilancia tohto roka – 8 prvých, 6 druhých a 4 tretie miesta.
MS 
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POHOTOVOSTNÉ LEKÁRENSKÉ SLUŽBY
v okrese Žarnovica v mesiaci december

Zubná pohotovosť
MUDr. Králik Ján, Lieskovská cesta 2298/4, 

ZVOLEN     tel.:045/5321288
Ordinačné hodiny 

  pondelok - piatok         15:30 – 18:00 
sobota                          8:00 – 13:00 
nedeľa                          8:00 – 13:00 
Sviatky:                        8:00 – 13:00 

Obyvatelia mesta Nová Baňa a okolia  
spádovo pripadajú v rámci pohotovostných  

služieb u stomatológov MUDr. Králikovi zo Zvolena.

23. 12. 2018 Lekáreň Horná, Nová Baňa (045/6855 231) 9:00 - 12:00

24. 12. 2018 Lekáreň Horná, Nová Baňa (045/6855 231) 9:00 - 12:00

25. 12. 2018 Lekáreň ALTHEA, Žarnovica (045/6813 820) 9:00 - 12:00

26. 12. 2018 Lekáreň BREZNICA, T. Breznica (045/ 6731 972) 9:00 - 12:00

22. 12. 2018
29. 12. 2018

Lekáreň VITAE, Nová Baňa (045/6856 281) 7:30 - 11:00

Lekáreň ALTHEA, Žarnovica (045/6813 820) 7:45 - 11:15
Lekáreň AQUA, Žarnovica (0948/130 120) 8:00 - 12:00
Lekáreň VALERIANA, Žarnovica (045/6812 120) 7:30 - 10:30
Lekáreň BREZNICA, T. Breznica (045/ 6731 972) 8:00 - 17:00

30. 12. 2018 Lekáreň Horná, Nová Baňa (045/6855 231) 9:00 - 12:00

V súlade so Zákonom č. 18/2018  
Z. z. Zákon o ochrane osobných 

údajov a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov s účinnosťou  

od 25. 5. 2018 nie je 
v Novobanských novinách 

zverejňovaná Spoločenská rubrika. 

RIADKOVÁ INZERCIA
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Poďme na Inovec
Blížia sa najkrajšie sviatky roka – 

Vianoce. Po nich ale nasleduje niekoľko 
prázdnejších pracovných dní na oddych. 
Nuž, ale aký by to bol oddych doma? Poďme 
teda do prírody za utužením zdravia. 
Popri náboženských povinnostiach, ktoré 
sú samozrejme utužujúce pre ducha, je 
nám tiež milá naša krásna príroda. Ako 
každoročne doteraz sa zídeme seniori a 

mladí turisti a milovníci hôr znova pred 
Silvestrom poďakovať tomuto roku za 
zdravie a ochotu pracovať za našu drahú 
slovenskú, samostatnú vlasť, ktorú sme nie 
ľahko zdedili ako dar od Stvoriteľa sveta. 
Zídeme sa zasa opäť na turistickej chate 
dňa 30. decembra 2018. Potom spoločne 
vyjdene na kótu najvyššieho skalného 
brala na 901 m vysokého Veľkého Inovca. 

Tam si zaspievame a zrakmi pohladíme 
okolité i vzdialenejšie vrchy a pri čarovnom 
západe slnka a so zaužívaným pozdravom 
trikrát horám zdar sa rozídeme opäť do 
svojich domovov. Pozývanie patrí najmä 
zlatomoraveckým, levickým, žarnovickým, 
novobanských i štiavnickým turistom, ktorí 
tu nikdy doteraz nechýbali. Príďte, veď v 
prírode sme všetci doma. J.B.

Ďalší úspešný rok
Je čas obzrieť sa za tým 

práve odchádzajúcim 
rokom a zhodnotiť to zlé, ale 
hlavne to dobré.

Novobanskí karatisti za rok 
precestujú tisíce kilometrov, 
strávia stovky hodín v 
telocvični, ďalšie stovky hodín 
na sústredeniach a súťažiach. 
Je to však nevyhnutné, bez 
práce nie sú koláče. Poviem 
vám, že to stojí za to. Keď sa 
ráno pýtam detí, ktoré vstávajú 
neraz o 5:00 či 6:00, čo by dnes 
asi robili, odpoveď je: „Spali by 
sme, niečo možno poupratovali 
a deň by bol za nami“. Je 
nesmierne povznášajúce vidieť 
ich potom, ako si užívajú tú 
atmosféru, stretávajú sa s 
kamarátmi a súpermi, podávajú 
výkony na hranici ich možností 
a nakoniec mnohí stoja hrdo 
na stupni víťazov. Posúvajú ich 
výhry, ale aj prehry. Veď život 
je aj o tom, nie všetko sa nám 
vždy podarí. Ale dôležité je 
vedieť sa postaviť čelom aj k 
svojim prehrám a neúspechom.

A teraz trošku bilancie. V 
tomto roku ŠK karate získalo 
148 zlatých, 101 strieborných 
a 130 bronzových medailí. 
V dlhodobej domácej súťaži 
pohára SFKaBU sa umiestnili 
na 1. mieste spomedzi všetkých 
klubov federácie, a tak putovný 
pohár po minuloročnom 
víťazstve zostáva opäť v Novej 
Bani. Majstrovstvá Slovenska, 
ktoré sa konali 10.11. v Šali, 
boli pre nás tiež mimoriadne 
úspešné. Získali sme 12 titulov 
majstra Slovenska, 11 titulov 
vicemajstra a 9 bronzových 
umiestnení. Z Majstrovstiev 
sveta WUKF v škótskom 
Dundee sme si priniesli 
celkovo vrátane tímov 4 zlaté, 1 
striebornú a 2 bronzové medaily 
a z Majstrovstiev Európy z 
maltskej Ta Quali 2 zlaté, 5 
strieborných a 5 bronzových 
umiestnení rovnako z 
individuálnych a tiež tímových 
kategórií. 12 novobanských 
športovcov je v reprezentácii 

SR a 14 detí je zaradených v 
talentovanej mládeži SFKaBU. 
Úspešným bol aj tohtoročný 
nábor nových členov, ktorých 
je 45. Pokračujeme v cvičení s 
hendikepovanými športovcami 
a pokračujeme aj v stabilizácii 
členskej základne už 
skúsených pretekárov, ktorí na 
súťažiach  u svojich súperov 
vzbudzujú prirodzený rešpekt.

Do nového zákona o športe 
sme vkladali veľkú nádej, 
bohužiaľ tento zákon v ničom 
zásadne nerieši najväčší 
problém v slovenskom športe, 
a to sú peniaze. Finančne 
podporovať šport sa firmám 
neoplatí, hrdina je ten, kto 
nikomu nič nedá a blázon ten, 
kto pre šport alebo kultúru 

niečo urobí. Veľká vďaka takým 
ľudom. Tréneri a funkcionári 
na najnižšej úrovni a hlavne 
v „malých“ športoch pracujú 
zadarmo na úkor svojich 
rodín či práce so žiadnym, či 
minimálnym spoločenským 
docenením. Týchto ľudí 
dopredu ženie nadšenie, láska 
k športu, veľakrát dobrá partia 
rodičov, ale hlavne úspešní 
športovci, pre ktorých to stojí 
za to robiť. Úlohu štátu potom 
supluje mesto, bez ktorého 
pomoci si naše fungovanie 
nevieme predstaviť a sme za to 
veľmi vďační a v neposlednom 
rade aj rodičia, ktorí pomáhajú 
ako môžu.

Najväčšia hodnota, ktorú 

máme, sú naše deti. Investovať 
do nich čas, energiu a financie, 
je to najlepšie, čo môžeme 
urobiť. Dáme im tým zdravie 
fyzické, ale aj duševné. Cez 
výhry a prehry ich najlepšie 
pripravíme na život a čas, ktorý 
strávime s nimi je najcennejší, 
emócie, ktoré môžeme 
prežiť pri športe, sú proste 
neopísateľné.

Chceme sa touto cestou 
poďakovať všetkým cvi-

čencom, trénerom, rodičom, 
našim podporovateľom, ale 
hlavne mestu Nová Baňa za 
podporu v roku 2018. Práve 
vďaka Vám sme tam, kde sme.

Do nového roka 2019 
prajeme Vám všetkým veľa 
zdravia, božského požehnania, 
láskyplné Vianoce a hlavne 
veľa síl do športu a chuti niečo 
pre seba a svoje deti urobiť.

Ján Šály

VIANOČNÝ KONCERT
speváckeho zboru

Cantus Monte Regis

sa uskutoční tradične
26. 12. 2018 o 15.00 hod.

v Kostole Narodenia Panny Márie.
Srdečne Vás pozývame na oslavu

sviatkov pokoja a mieru VIANOC.
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Vzácna návšteva
Pred nástupom na 

Jesenné prázdniny 
zavítala do našej školy  vzácna 
návšteva. Súvisela s tým, že 
sme boli v lete úspešní pri 
výbere škôl v rámci Slovenska 
v pilotnom projekte: 

„Komunikácia – cesta k 
úspechu a porozumeniu“. 
Jedná sa o pilotný projekt 
zavedenia komunikačnej 
výchovy do slovenských škôl 
všetkých stupňov a 
autorom myšlienky je 
Karol Farkašovský, 
PhD., poslanec NR 
SR. Základné ciele 
projektu možno 
zhrnúť v niekoľkých  
bodoch: rozvinúť 
osobnostné kvality 
mladých ľudí, naučiť 
ich komunikovať 
efektívne, orientovať 
sa vo svete informácií, médií 
a digitálnej kultúry, zlepšiť 
prezentačné zručnosti, osvojiť 

si základy slušného správania 
a spoločenského protokolu, 
ako aj kultivovať medziľudské 
vzťahy. 

Podstatným zámerom 
projektu v súvislosti s cieľovou 
skupinou žiakov je zlepšiť 
prezentačné zručnosti a šance 
mladých ľudí na trhu práce, 
čo spolu s ostatnými cieľmi 
projektu osobne predniesol 
pán Farkašovský našim 

ôsmakom a deviatakom v 
rámci ich spoločnej besedy.

A zatiaľ čo žiaci besedovali, 

10 učiteľov z našej 
školy sa zúčastnilo 
1. praktického 
komunikačného tré-
ningu, ktorý viedli 
profesionálni mediálni 
experti a univerzitní 
pedagógovia v zložení: 
Prof. Mgr. art. Božidara 

Turzonovová, PhD., doc. PhDr. 
Eva Chudinová, PhD., Jozef 
Bohunický, PhD. a PhDr. 

Richard Keklak, PhD.     
Pred sebou majú naši 

učitelia ešte 2 tréningové dni, 
po ktorých budú môcť aplikovať 
svoje poznatky na hodinách v 
rámci vyučovania. Verím, že 
v spoločnosti školiacich tímov 
strávili a strávia príjemné 
chvíle, ktoré budú pre ich prax 
zdrojom inovácií a zároveň 
obohatením.

Mgr. S. Bagalová

Pestrý november v ZŠ Jána Zemana
Dňa 14. novembra sa uskutočnilo 1. 

stretnutie členov kolégia Zelenej 
školy. Témou stretnutia bola tvorba 
Environmentálneho auditu školy, čo 
v preklade znamená zistiť, aký vplyv 
má prevádzka našej školy na životné 
prostredie. V priebehu jedného mesiaca 
majú žiaci kolégia vyplniť úlohy týkajúce 
sa tejto témy a vymyslieť plán, ako znížiť 
ekologickú stopu našej školy.

16. november bol Európskym dňom 
tolerancie, ktorý vyhlásila svetová 
organizácia UNESCO. 1. stupeň 
venoval tejto téme celý týždeň,  ktorý 
bol realizovaný pod názvom Veselý 
týždeň. Podstatou bolo to, že každý 
deň prišli žiaci aj učitelia oblečení 
do inej farby v mene hesla, že AJ 
KEĎ SME KAŽDÝ INÝ, VŠETCI 
SME ROVNAKO DÔLEŽITÍ. 
V pondelok sme boli všetci 
červení, v utorok modrí, v stredu 
žltí, vo štvrtok zelení a v piatok 
akcia vyvrcholila tak, že 1. a 2. 
ročník boli v bielom a 3. a 4. ročník 
v čiernom. V závere dňa sme všetci spolu 
vytvorili jedno veľké čierno-biele srdce 
na znak vzájomného rešpektovania sa a 
rešpektovania aj iných názorov ako svojich 
vlastných.

Detský atletický krúžok, ktorý funguje už 
druhý rok a jeho členská základňa, ktorá 
má momentálne vyše 40 členov, dostal od 

Slovenského 
atletického zväzu 
príspevok, ktorý využili 
na nákup atletického náčinia a 
krásnych dresov, z ktorých mali deti 
najväčšiu radosť.

V novembri sa žiaci 4. ročníkov zúčastnili 

okresného kola vo vybíjanej, kde 
obsadili krásne     4. miesto, keď 
im medaila unikla o jeden jediný 
život.

Žiaci 4.C triedy absolvovali 
zaujímavú besedu s našim 
rodákom, šikovným bežcom 
pánom Milanom Staňom. 
Porozprával im, ako sa dostal 
k behu, ako sa vyvíjala jeho 
kariéra, čo všetko počas 
úspešnej kariéry absolvoval. 
Motivoval deti k športu.

Posledný novembrový týždeň 
bol venovaný čítaniu. Čitateľská 
gramotnosť a jej rozvoj je 
veľmi dôležitá, a preto sa mu 
venuje dostatočná pozornosť v 

každom školskom roku. Tentoraz to bolo 
v rámci projektu ČÍTAME SI NAVZÁJOM, 
kde žiaci vyšších ročníkov čítali mladším 
spolužiakom, ale aj začínajúci čitatelia 
prečítali svojim starším kamarátom. 
Každá trieda 3. a 4. ročníka si vylosovala 
partnerskú triedu z 1. a 2. ročníka, stretli 
sa spolu v klubovni a užili si spoločné 
chvíle s knihou v ruke.

Deťom sa tieto spoločné aktivity veľmi 
páčia a radi sa do nich zapájajú. Už teraz 
sa tešia, čo zaujímavé zažijú v blízkej 
budúcnosti.

Denisa Bátorová
za 1. stupeň ZŠ Jána Zemana


